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ACTA PLE NÚM. 4/08 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE MARÇ DE  
2008 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE MARÇ DE 2008 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia vint-i-set de març de dos mil vuit, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr.   Sergio Fernández Mesa 
Sra. Rocio García Pérez 
Sr.   Jordi Parayre Soguero 
Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
 
Regidors/es 
 
Sr.   Victor Manuel Alcañiz Losa  
Sra.  Adela Artero Lozano  
Sr.   Nèstor Artís  i Villena  
Sra.  Emilia Briones Matamales 
Sr.   Darío Castro González 
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Sr.   Manuel Ceballos Morillo 
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  Mª Isabel Espinosa Fernández  
Sra.  Ana Pilar Fernández Masía  
Sr.   Arnau Funes Romero  
Sr.   Jordi García Guitart  
Sra.  Iolanda Llambrich  i  Serrano  
Sra.  Aurora Mendo Sánchez 
Sr.   Francesc Molina i  Núñez  
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sr.   José Manuel Parrado Cascajosa  
Sra.  Joana Piñero Romera  
Sr.   José Miguel de Yzaguirre Morer 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT 
 
Amb veu i vot 
 
Excusa  
 
Sra.  Susana Cordero Rojas 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 3/08, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 28 de febrer d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Sergio Fernández Mesa, 
Regidor Delegat de l’Àrea d’Economia i Societat, per manifestar que, 
conjuntament faré l’explicació dels decrets 2.1. i 2.3. i concretaré els resultats 
finals sense estendre’m en tot allò que són les partides o la composició de les 
partides, tant d’ingressos com de despeses, però sí en la liquidació del que ha 
estat el resultat de l’exercici del 2007, i parlarem de xifres que espero no 
siguin gaire embolicades. 
 
 Pel que fa referència a l’Ajuntament, els ingressos per operacions 
corrents han estat de 67.500.000 euros, amb unes despeses per operacions 
corrents de 51.285.000 euros, el que suposa un estalvi brut de 16.230.000 
euros. Aquí hem de descomptar les despeses per operacions financeres que 
pugen uns 2.200.000 euros, i a partir d’aquí arribem al que seria l’estalvi net, 
aproximat de 14.000.000 euros. 
 
 També hem de parlar dels ingressos de capital no financer que són 
3.150.000 euros, la qual cosa –això ho hem de sumar a la xifra que hem dit 
abans- suposa un autofinançament de 17.104.000 euros. Aquí descomptarem 
les  inversions reals i les transferències de capital, és a dir, allò que es diu les 
despeses de capital no financeres, que ens donen una capacitat de 
finançament de 6.180.000 euros que, tenint en compte els passius financers, 
és a dir, l’endeutament, ens dóna un resultat pressupostari de 7.914.000 
euros, que no és més que els drets reconeguts nets, menys les obligacions 
reconegudes netes. 
 
  Aquest Ajuntament sempre ha tingut molta cura del que suposa 
l’estalvi net, és a dir, dels ingressos per operacions corrents, més les despeses 
per operacions corrents –aquestes en sentit negatiu-.  
 
 Que la despesa corrent sigui finançada per l’ingrés corrent, és 
realment una garantia d’estabilitat pressupostària a llarg termini. Això no vol 
dir res més que les despeses ordinàries s’estan pagant amb els ingressos 
ordinaris. En el nostre cas –com he dit- l’estalvi net és de prop de 14.000.000 
euros, el que suposa una certa salut pressupostària. En aquest cas aquí hem 
de fer un aclariment. Parlaré més endavant -en el punt cinquè de l’Ordre del 
Dia- d’una modificació de crèdit, que el que farà, -i vull avançar-ho en aquest 
punt, per no portar-nos a enganyi amb els números que he dit abans- serà 
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recollir tot el conjunt de les partides que, pel fet que han arribat tard les 
factures o bé que s’han endarrerit,  ja sigui per la dinàmica pressupostària o 
per imperatius legals, s’han de tancar. L’import d’aquestes factures s’han de 
portar al romanent i en l’exercici següent, és a dir, ara en el 2008, i el que es 
fa és dotar de nou aquestes partides, que no són més que compromisos presos 
per part de l’Ajuntament, per tant, es farà amb càrrec a aquest romanent que 
és on estava el saldo de les partides de l’any anterior. És a dir, encara que no 
constin en la liquidació del pressupost del 2007, s’han d’incorporar al 
pressupost de 2008, per tant, farem front a aquests compromisos. Això seria 
el que té a veure amb l’Ajuntament. 
 
 Pel que fa referència a l’Institut Municipal de Radiodifusió, haig de 
dir de forma molt més breu, que les operacions corrents en quant a ingressos 
sumen 243.513 euros, i les operacions corrents en quant a despeses sumen 
221.322 euros, per tant, el resultat pressupostari en aquest cas és de 22.191 
euros.  
 
 Amb tot això -i com a resum- dir que el que hem de fer és estar 
tranquils, ja que els nostres comptes són equilibrats i sanejats, és a dir, el que 
estem fent és contenir la despesa administrant els nostres números de forma 
responsable. En política pressupostària hem de ser molt curosos i no pensar 
que està tot fet, sinó pensar que hem de continuar en aquesta línia de 
contenció, per continuar tenint aquests pressupostos equilibrats i portar 
liquidacions com aquestes en anys successius. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor José Miguel de Yzaguirre Morer.   
   
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, en aquesta ocasió ha 
hagut un element d’excepcionalitat temporal pel fet que ha coincidit la 
liquidació del pressupost i la celebració de la Comissió Informativa, amb la 
Setmana Santa i, per tant, ha estat una mica més difícil poder treballar els 
temes, però sí que creiem que per altres ocasions, -amb cordialitat i amb tot el 
“bon rotllo” que es poden dir les coses en el Ple- podríem fer un exercici 
d’intentar explicar una mica més allò que és la liquidació, no tant amb 
números freds, sinó amb una explicació més política, amb una certa memòria 
de gestió, a l’estil del que es fa en les empreses municipals. 
 
 Plantejo o suggereixo al Regidor i a l’Alcalde que, per a futures 
ocasions, puguem fer un exercici més explicatiu del que suposa la liquidació 
del pressupost de l’Ajuntament de Cornellà.  
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que la liquidació del pressupost és freda, no pot ser d’una altra 
forma, la part política és molt senzilla, és una gestió. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, amb tot el 
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respecte, penso que tenim la nostra veu per poder expressar la nostra opinió 
sobre això. 
 
 La veritat és que amb tota la bona intenció nosaltres volem fer una 
bona oposició, una oposició ferma i constructiva, i la veritat és que no ens 
donen les eines suficients per fer-ho. M’agradaria poder fer una actuació 
referent a la liquidació del pressupost, però els dies que ens han donat per fer-
ho han estat insuficients.  
 
 A la Comissió Informativa vam donar el nostre parer, però la veritat 
és que no hem tingut dies suficients i el que demana l’oposició és poder fer-ho. 
Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que -ho dic per situar el debat- estem donant compte d’un decret. 
Ho dic perquè, com ha arribat tard potser pensa que estem parlant d’un altre 
punt i no parlem d’un altre punt. 
 
 Pren novament la paraula el senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, 
per manifestar que, és el decret de la liquidació del pressupost, d’això vull 
parlar. El senyor Alcalde li assenyala que el que es fa és donar compte. El 
senyor Yzaguirre li manifesta que volia explicar que l’oposició no ha tingut 
temps, indicant-li el senyor Alcalde que està al seu abast perquè el decret és 
permanent per a tota la vida –com vostè sap- i aquí no s’està votant res. 
 
 Intervé novament el senyor Yzaguirre Morer, per manifestar que, 
vostè dóna compte, però l’oposició vol donar compte al senyor Alcalde de que 
vostès no han fet les coses amb el temps i ordre suficient, i això és el que hem 
de dir. I com a oposició, respectant la seva oposició, li demano, si us plau, que 
l’oposició pugui dir que no ens ha donat temps per mirar-ho i la veritat és que 
ho hem de fer, és la nostra obligació representant a uns milers de vots de 
Cornellà.  
 
 No tenim les eines suficients i vostè -com a Alcalde- ha de vetllar 
perquè l’oposició pugui fer la seva feina, i no tenim aquesta oportunitat. 
Gràcies, sé que no tinc temps per parlar-ne, li dono les gràcies per aquesta 
oportunitat que m’ha donat, però li demano una mica de rigor en aquest tema. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, aquest és un tema que, si vostè ho coneix, està 
regulat per procediment i, per tant, no és un tema que pot tenir la 
circumstància que pot tenir un punt de l’Ordre del Dia del Ple. Per tant, 
aquest decret està a la seva disposició i per a qualsevol pregunta o dubte 
durant tot l’any i tot el mandat està a la seva disposició, però ara només estem 
donant compte d’un decret, ho dic per situar correctament el que estem fent. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Montserrat Pérez Lancho, 
Regidora-Delegada de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, per manifestar 
que, els decrets 2.4, 2.5, 2.6, 2.7, 2.9 i 2.11, fan referència a contractacions 
per via d’urgència per cobrir vacants o substitucions, perquè tenint llistes de 
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preferència, ningú ha acceptat la feina o bé perquè no hem estat a temps de 
fer convocatòries per tenir aquesta llista de preferències. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, el Decret 2.2. fa referència a la incorporació al Ple 
del Consell Comunitari de Serveis Socials d’un representant de Caritas  
Interparroquial de Cornellà i un altre de la Fundació Privada per a l’Atenció a 
Persones Dependents. També el Decret  2.10. és un canvi de representant en 
el Ple del Consell Municipal de Medi Ambient, a instància del Partit Popular.  
 
 Pel que fa al Decret 2.8. és la creació de les Agències de Gestió de 
Polítiques Públiques que, com vaig tenir l’ocasió d’explicar als Portaves, dins 
del Programa Electoral, nosaltres ens vam comprometre a crear o intentar una 
nova forma d’organitzar els projectes més estratègics de la ciutat i vam dir que 
un dels compromisos que teníem era la constitució de les Agències de 
polítiques públiques.  
 
 Tal com vaig explicar als Portaveus, el que es pretén amb aquestes 
Agències –ho diu perfectament el decret- és des d’un punt de vista tècnic, 
l’anàlisi de l’entorn quotidià i concreció de l’objecte del treball, el 
desenvolupament d’una estratègia corporativa d’intervenció, l’assignació 
d’instruments i recursos per al desenvolupament del projecte d’actuació, i és 
també –el més important- la coordinació i seguiment dels plans d’actuació i un 
espai d’avaluació. 
 
 He cregut oportú –tal com vaig explicar el dia que es va constituir 
l’Ajuntament- que aquest seria un mandat on s’obririen noves etapes 
organitzatives, ho vaig explicar el dia que es va aprovar el nou Organigrama de 
l’Ajuntament. Vaig dir arran d’una intervenció del Portaveu d’ICV-EPM, que hi 
hauria més moviments i aquests moviments estan relacionats amb la creació 
d’aquestes Agències, que són fonamentalment espais de reflexió tècnica sobre 
elements estratègics que ens preocupen a tots i, per això, incorporem en 
aquestes Agències, els polítics i les persones que actuen d’una forma directa, 
en el dia a dia, sobre aquests plans d’actuació municipal. 
 
 Les quatre agències que es creen i es constitueixen són l’Agència del 
Pla de Cohesió Social, l’Agència del Pla de Cohesió Territorial, l’Agència del Pla 
de Polítiques de Família i l’Agència del Pla de Ciutat de la Lectura. Quatre 
apartats que a mi personalment em preocupen i vull dirigir personalment les 
seves estratègies i les polítiques que s’hagin de desenvolupar durant aquest 
mandat.  
 
 L’estructura –com vostès coneixen- és, un President, un 
Vicepresident i els Vocals Regidors i Tècnics, més un Coordinador que és un 
membre de les persones que en aquests moments estan dins l’Àrea d’Alcaldia i 
la funció serà tècnica per poder fer això, un espai de reflexió i de decisió sobre 
el que hem de fer en els propers anys. 
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   A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, vol reconèixer que de 
fet és una innovació i, per tant, algunes vegades quan he criticat a l’Equip de 
Govern dient que no innovava, doncs aquesta vegada haig de dir que, com a 
mínim és un exercici d’innovació i, per tant, en aquest nivell felicito a l’Equip 
de Govern per haver pres aquesta iniciativa. Em sembla que en certa manera 
pot ser força innovador i força interessant i, en tot cas, de moment no cobreix 
les nostres demandes del que considerem que hi hauria de ser una feina 
transversal i una feina de treball més coordinat però, en qualsevol cas, 
estarem atents a les feines que puguin fer aquestes Agències. 
 
 Pregaria que -en la mesura de les possibilitats- les informacions i 
les opinions puguin circular de l’Equip de Govern a l’oposició, perquè tots/es 
puguem fer les nostres aportacions.  
 
 L’únic matis de dubte que em genera el decret és si el terme 
“agència” és el més correcte, entenent que en altres espais les agències 
s’entenen com agents més aviat externs i no com agents interns, per tant, 
genera algun dubte que el concepte d’”agència” sigui el més oportú pel 
concepte en sí, perquè vist el decret ja es veu que són altres reflexions, però el 
concepte “agència” queda una mica a l’aire. En tot cas, -com he dit- estarem 
atents a veure com funciona i quina aportació pot fer a la millora de la ciutat. 
 
 Seguidament intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, de moment, ens sembla 
bé, hem vist que no s’augmenta la despesa, per tant, no hi ha personal, -ens 
preocupa això del personal, senyor Alcalde- i -com ha dit el Portaveu del Grup 
Municipal d'ICV-EPM- la innovació és bona.  
 
 Aprofito per suggerir que des d’aquesta novetat o des d’aquesta 
innovació es realitzin polítiques transversals, tan necessàries i en cohesió amb 
l’Ajuntament, sobre tot en polítiques socials, en polítiques de dona i en tantes 
altres que m’atreviria a suggerir, per tant, estem també a l’espera i desitgem 
que surti bé. 
 
 
 Seguidament per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la 
seva ratificació o el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i 
Resolucions dictats per l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 - Decret núm. 927/08 de data 27 de febrer.  
 
 “Vista la liquidació del Pressupost de l’Institut Municipal de 
Radiodifusió de Cornellà, corresponent a l’exercici pressupostari de 2007, 
elaborada de conformitat amb el que disposen els articles 191 a 193 del Text 
refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per  Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i els articles 89 a 105 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril i proposada pel President del citat Institut, d’acord 
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amb allò que preveu l’article 192.2 del Text refós citat, segons Decret de 
Presidència número 003 de 12 de febrer de 2008. 
 
 Atès que s’ha emès informe favorable per part de la Intervenció 
delegada, en compliment d’allò que disposa l’article 192.2 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004. 
 
 En virtut d’allò que disposa l’article 192.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Institut Municipal 
de Radiodifusió de Cornellà, corresponent a l’exercici de 2007, per a la seva 
aprovació, i que incorpora els següents estats: 
 

1) Estat de liquidació del pressupost de despeses. 
2) Estat de liquidació del pressupost d’ingressos. 
3) Estat del resultat pressupostari. 
4) Estat d’operacions no pressupostàries de Tresoreria. 
5) Estat d’obligacions de pressupostos tancats. 
6) Estat de drets a cobrar de pressupostos tancats. 
7) Estat de Tresoreria. 
8) Estat del romanent de tresoreria. 

 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per formar el Compte 
General de l’exercici de 2007. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 193 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l’Institut 
Municipal de Radiodifusió de Cornellà a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 193.5 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 951/08 de data 28 de febrer. 
 
 “Mitjançant Decret dictat el dia 25 d’octubre de 2007 amb el 
número 6203/2007 i com a conseqüència de la nova organització derivada de 
la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 27 
de maig de 2007, aquesta Alcaldia va designar els membres integrants del Ple 
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del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat, modificat 
posteriorment per Decrets 6338/2007 de 2 de novembre i 8238/2007, de 28 
de desembre. 
 
 Vist l’escrit presentat per la Regidora Delegada d’Acció Social i Salut 
Pública i Vice-presidenta del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà 
de Llobregat  en data 20 de febrer,  en el qual demana la incorporació de dues 
noves Entitats  en el Ple de l’esmentat Consell.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6203/2007, de 25 
d’octubre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell  
Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat,  en el sentit següent: 
 
 Designar com a membres integrants del Ple del Consell Comunitari 
de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat a les Entitats següents: 
 

• Caritas Interparroquial de Cornellà 
Titular:   Senyor Gregori Manso Santo 
Suplent: Senyor Javier Pérez Campo 

 
• Fundació privada per a l’atenció a persones dependents 

Titular: Senyor Josep Serrano Márquez 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament d’Acció Social i 
Salut Pública d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i 
Secretari del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat i 
a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 - Decret núm. 985/08 de data 29 de febrer.  
 
 “Vista la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, corresponent a 
l’exercici pressupostari de 2007, elaborada de conformitat amb el que 
disposen els articles 191 a 193 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per  Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 
els articles 89 a 105 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
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 Atès que s’ha emès informe favorable per part de la Intervenció 
General, en compliment d’allò que disposa l’article 192.2 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004. 
 
 En virtut d’allò que disposa l’article 191.3 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004. 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 2007, que incorpora els següents estats que 
s’adjunten: 
 

1) Estat de liquidació del pressupost de despeses. 
2) Estat de liquidació del pressupost d’ingressos. 
3) Estat del resultat pressupostari. 
4) Estat d’operacions no pressupostàries de tresoreria. 
5) Estat d’evolució i situació dels recursos administrats per compte 

d’altres ens públics. 
6) Estat d’obligacions de pressupostos tancats. 
7) Estat de drets a cobrar de pressupostos tancats. 
8) Estat de tresoreria. 
9) Estat del romanent de tresoreria. 

10) Desviacions de finançament. 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per formar el Compte 
General de l’exercici de 2007. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 193 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 193.5 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1048/08 de data  4 de març. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la plaça d’Assistent/a Infantil, de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Sandra Farràs Lorenzo, en situació 
d’incapacitat temporal, als efectes de garantir el normal funcionament de 
l’Escola Bressol Linda Vista. 
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 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer a la revisió 
dels currículums d’Assistents/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Lídia Mola Platero té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques.  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 0221 423C0 1310000 de Personal laboral eventual / Escoles 
Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007, 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial en jornada continuada de la senyora Lídia Mola Platero en qualitat 
d’Assistenta Infantil, perquè substitueixi a la senyora Sandra Farràs Lorenzo, 
amb efectes 15 de febrer de 2008 i fins la seva reincorporació, i en tot cas fins 
a la fi del present curs escolar 2007/2008, o s’hagi de resoldre per qualsevol 
dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Linda Vista, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
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 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 15 de 
febrer de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1085/08 de data 5 de març. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la plaça d’Assistent/a Infantil, de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Mª Carmen Díaz Gallego, en situació 
de suspensió temporal del seu contracte de treball com Assistent Infantil per 
passar a desenvolupar les funcions d’Educadora Infantil, als efectes de 
garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Atès que aquesta suspensió contractual havia estat coberta per la 
senyora Sonia Ortega Serrano, i que amb efectes 9 de febrer de 2008 ha 
renunciat al seu contracte laboral com Assistent/a Infantil. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer a la revisió 
de currículums d’Assistents/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Ester González Juaniz té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques.  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 0221 423C0 1300000 de Personal laboral/Escoles Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007 
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HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial en jornada partida de la senyora Ester González Juaniz en qualitat 
d’Assistenta Infantil, perquè substitueixi a la senyora Mª Carmen Díaz 
Gallego, amb efectes 19 de febrer de 2008 i fins la seva reincorporació, i en tot 
cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008,  o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Linda Vista, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, al Departament de Personal i al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 19 de 
febrer de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1213/08 de data 10 de març. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada 
d’aquest Ajuntament, senyora Verónica Oliver Ginés, en qualitat d’Assistent 
Infantil, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol La 
Trepa.  
 
 Atès que la senyora Verónica Oliver Ginés està cobrint la 
incapacitat temporal de la senyora Sónia Cordero Forgas. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
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d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer la revisió 
dels currículums d’Assistents/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Montserrat Torreblanca Muñoz té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 0221 423C0 1310000 de Personal laboral eventual/Escoles 
Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides   
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial en jornada partida de la senyora Montserrat Torreblanca Muñoz en 
qualitat d’Assistenta Infantil, perquè substitueixi a la senyora Verònica Oliver 
Ginés, amb efectes 28 de febrer de 2008 i fins la seva reincorporació, o bé fins 
la reincorporació de l’empleada substituïda per la mateixa, senyora Sónia 
Cordero Forgas, i en tot cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008, o 
s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, aplicables a aquesta 
modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol La Trepa, establint-li les retribucions 
i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de 
treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus 
Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
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 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu 
Cap, al Departament de Personal i al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 28 de 
febrer de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1214/08 de data 10 de març. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Personal referent a la 
necessitat de cobrir la incapacitat temporal del funcionari de carrera d’aquest 
Ajuntament, senyora Miguel Marín Ordóñez, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de la Piscina Can 
Millars. 
 
 Atès que la persona a ser substituïda és funcionari de carrera 
d’aquest Ajuntament, es proposa designar un/a funcionari/a interí/na  per 
cobrir la incapacitat temporal del senyor Miquel Marín Ordóñez fins a la seva 
reincorporació. 
 
 Atès que de la llista d’ordre de preferència convocada el dia 13 de 
març de 2007, per poder cobrir aquelles absències o vacants de Subaltern/a 
dins de la plantilla de personal funcionari i/o laboral, no hi ha cap candidat/a 
que hagi acceptat la oferta de treball. 
  
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incapacitat temporal per poder garantir el funcionament del servei, es fa 
necessari recórrer a persones que hagin treballat per aquest Ajuntament com 
a Subalterns/es. 
 
 Atès que el senyor Ricardo Castro Rodríguez que ha manifestat la 
seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat. 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
0221452B01200000, 0221452B01210000, 0221452B01500000. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 



16 

 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la incapacitat 
temporal del funcionari de carrera d’aquest Ajuntament, senyor Miguel Marín 
Ordóñez, en qualitat de Subaltern/a. 
  
 Segon.- Nomenar funcionari interí al senyor Ricardo Castro 
Rodríguez, en qualitat de Subaltern, enquadrat en l’Escala d’Administració 
General, classificat en el grup E, amb efectes 27 de febrer de 2008 i fins a la 
reincorporació del titular de la plaça, senyor Miguel Marín Ordóñez, i mentre 
romangui en aquesta situació administrativa o es pugui revocar la designació 
per qualsevol altre supòsit recollit en l'article 7è del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure al senyor Ricardo Castro Rodríguez al lloc de 
treball de Subaltern de la Piscina Municipal Can Millars, assignant-li les 
retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessat, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Personal, als efectes oportuns. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució al dia 27 de 
febrer de 2008 respectivament,  en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 - Decret núm. 1278/08 de data 12 de març. 
 
 “Un cop aprovat pel Ple Municipal de data 27 de novembre de 2007 
el nou Organigrama Municipal i realitzats els corresponents nomenaments del 
personal atribuint-li les noves funcions, cal fer un nou pas en l’organització 
amb l’objectiu d’aprofundir i ampliar les actuacions transversals destinades a 
obtenir un nou marc de planificació i enllaç organitzatiu per la realització dels 
projectes estratègics previstos per a la nostra ciutat en els àmbits socials i 
territorials en els propers anys. 
 
 Amb aquesta finalitat, a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es 
constituiran agències de gestió de polítiques públiques, tenint en compte les 
experiències que han anat explorant la creació de noves fórmules 
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complementàries a l’organització tradicional, per poder elaborar i executar 
programes d’actuació amb l’objectiu de donar  una millor resposta a les noves 
necessitats i els nous reptes de la ciutat en diferents sectors, amb la 
participació i implicació de diferents àrees de gestió, que reforcin la direcció 
dels projectes, accentuïn la coordinació i cooperació interdepartamental. 
 
 Dins del marc de l’organigrama municipal aprovat es va incloure 
una Àrea de Gestió dels Programes de l’Alcaldia, entre altres raons per poder 
impulsar projectes transversals i coordinar les decisions que es prenguin en 
aquestes agències de gestió de polítiques públiques. L’agència, com a 
instrument organitzatiu, ampliarà la reflexió i l’establiment de plans d’actuació 
adaptant-se als nous reptes d’establir un nou model d’acció social, concretant 
noves iniciatives en favor de les famílies, potenciant a la nostra ciutat els 
hàbits de lectura o fent de les polítiques d’acció territorial veritables 
instruments de cohesió social.  
 
 Les agències de gestió de polítiques públiques tindran  les finalitats 
següents: 
 

• Anàlisi de l’entorn quotidià i concreció de l’objecte del treball. 
• Desenvolupament de l’estratègia corporativa d’intervenció. 
• Assignació dels instruments i recursos per al desenvolupament del 

projecte d’actuació. 
• Coordinació i seguiment dels plans d’actuació. 
• Avaluació dels plans d’actuació. 

 
 A fi de posar en funcionament aquest nou instrument, aquesta 
Alcaldia, fent ús de les atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, i d’acord amb el que preveu l’article 4 1 a) de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Crear les agències de gestió de polítiques públiques que 
més endavant es defineixen, amb l’objectiu de concertar i desenvolupar els 
eixos estratègics de l’actuació municipal en els àmbits de programes d’acció 
social i territorial durant el període 2008-2011: 
 

• Agència del Pla de Cohesió Social 
• Agència del Pla de Cohesió Territorial 
• Agència del Pla de Polítiques de Família 
• Agència del Pla de Ciutat de la Lectura 

 
 Segon.- Establir per  a cadascuna d’elles els següents objectius 
generals: 
 

• Fixar un pla director–estratègic relacionat amb cadascun dels 
àmbits, definint-ne les actuacions i la seva execució temporalitzada. 
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• Impulsar el seu desenvolupament amb l’assignació de recursos i 
programes. 

• Realitzar l’avaluació del Pla. 
 
 Tercer.- Designar  les següents persones com a membres de les 
esmentades agències de gestió de polítiques públiques: 
 
Pla de Cohesió Social 
 
• President: L’Alcalde 
 
• Vicepresidenta: Rocio García Pérez 
 
• Vocals: Regidors/es: Emilia Briones Matamales 

Enriqueta Pardo Lanuza 
Jordi García Guitart 
José Manuel Parrado Cascajosa  
Sergio Fernández Mesa 

 
 Tècnics/ques: Carme Prat Bartes 

Enric Termens López 
Jordi  Izquierdo Moreno 
José Santos Haba 
Josep Serrano Márquez 
Lucia López Alé 
Montserrat Sanllehy Gilabert 
Oscar Mestre Cabistany 
Salvador Valls Cuello 
Anton Güell i Roca 

 
• Coordinadora: Camino Grandes Garicano 
 
• Secretari/ ària: La de la Corporació o funcionari/ària en qui delegui. 
 
 
Pla de Cohesió Territorial 
 
• President: L’Alcalde 
 
• Vicepresident: Antonio Martínez Flor 
 
• Vocals:  Regidors/es: Jordi Parayre Soguero  

Sergio Fernández Mesa 
Francesc Molina i Núñez 
Enriqueta Pardo Lanuza 

 
Tècnics/ques: Anna Barbosa Pérez 

David Calabuig Aracil 
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José Antonio Marín López 
Maria Luz Araujo  Cantón 
Ricart Casademont Altimira 

 
• Coordinador:  Joan Miquel  Culillas Jalencas 
 
• Secretari/ària:  La de la Corporació o funcionari/ària en qui delegui. 
 
 
Pla de Polítiques de Família 
 
• President: L’Alcalde 
 
• Vicepresident: Sergio Fernández Mesa 
 
• Vocals: Regidors/es: Adela Artero Lozano 

Rocio García Pérez 
Enriqueta Pardo Lanuza 
José Manuel Parrado Cascajosa  

 
 Tècnics/ques: 

Gemma Escofet Mata 
Enric Termens López 
José Santos Haba 
Montserrat Sanllehy Gilabert 
Salvador Valls Cuello 
Sonia Broto Pérez 

 
• Coordinadora: Carme Prat Bartes 
 
• Secretari/ària: La de la Corporació o funcionari/ària en qui delegui. 
 
 
Pla ciutat de la lectura 
 
• President: L’Alcalde 
 
• Vicepresidenta: Adela Artero Lozano 
 
• Vocals: Regidors/es: Rocio García Pérez 

Emilia Briones Matamales 
Jordi García Guitart 
Nèstor Artís Villena 

 
 Tècnics/ques: Empar Polo Morte 

Enric Termens López 
Enric de Vilalta Pach 
Joan Fernández Trabal 
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Jordi  Izquierdo Moreno 
José Santos Haba 
Ramón Montserrat Martínez 

 
• Coordinador: Jordi Abadia  Cinto 
 
• Secretari/ària: La de la Corporació o funcionari/ària en qui delegui. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present Resolució a totes 
les persones designades en la mateixa, als efectes oportuns. 
 
 Cinquè.- Donar compte d’aquesta Resolució al Ple de l’Ajuntament, 
en la propera sessió que se celebri.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1316/08 de data 14 de març. 
  
 “Atesa la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat 
d’aquest Ajuntament, senyor  Rafael Martínez Aranda, que ocupa una plaça de 
Peó, als efectes de garantir el normal funcionament del Departament de 
Manteniment i Serveis Municipals. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el bon funcionament del departament, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la revisió dels currículums de peó. 
  
 Atès que el senyor José Fernández Rega té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 0221 431B0 1310000 de Personal laboral 
eventual/Manteniment Edificis Municipals. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
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HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Peó al Departament de Manteniment i Serveis Municipals.  
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
José Fernández Rega, en qualitat de Peó, perquè substitueixi al titular del lloc 
de treball senyor Rafael Martínez Aranda, des del dia 7 de març de 2008 i fins 
la seva reincorporació o s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits 
en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de Peó al 
Departament de Manteniment i Serveis Municipals, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 7 de 
març de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessat, al seu Cap, al 
de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 - Decret núm. 1358/08 de data 18 de març. 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 19 de novembre de 
2007, amb el número 6704/2007, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 27 de maig anterior, va designar els membres 
integrants del Ple i de la Comissió Permanent del Consell Municipal de 
Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, modificat 
posteriorment per Decret núm. 8237/2007, de 28 de desembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit  de la Portaveu del Grup Municipal del 
Partit Popular de data 13 de  març d’enguany, es sol·licita el nomenament de 
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vocal suplent d’aquesta Entitat  en el Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6704/2007, de 19 
de novembre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell  
Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat,  en el 
sentit següent: 
 

• Nomenar, com a  suplent primera, en representació del Grup 
Municipal del Partit Popular en el Ple d’aquest Consell, a la senyora 
Rebeca Esteban Benavent. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Medi Ambient 
i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i 
Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de 
Llobregat,  així com a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.”  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 - Decret núm. 1422/08 de data 19 de març. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada 
d’aquest Ajuntament, senyora Mª Angeles Romero Guerrero, en qualitat 
d’Assistent Infantil, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola 
Bressol La Trepa. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer a les 
persones que hi han treballat en qualitat d’Assistents/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Montserrat Torreblanca Muñoz té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques.  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
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pressupostària 0221 423C0 1310000 de Personal laboral eventual/Escoles 
Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial de la senyora Montserrat Torreblanca Muñoz en qualitat d’Assistenta 
Infantil, perquè substitueixi a la senyora Mª Angeles Romero Guerrero, amb 
efectes 7 de març de 2008 i fins la seva reincorporació, i en tot cas fins a la fi 
del present curs escolar 2007/2008, o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol La Trepa, establint-li les retribucions 
i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de 
treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus 
Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu 
Cap, al Departament de Personal i al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 7 de 
març de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ADMINISTRACIÓ PÚBLICA 
I INTERIOR  
  
 3.- Aprovar l’esborrany de conveni entre l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, relatiu a la delegació acordada pel Ple Municipal de data 26 de 
juliol de 2007, de les funcions de gestió i recaptació de multes de 
circulació.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que en data 15 de novembre de 2004, es signa conveni entre 
l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat, pel qual es concreta la realització, per part de la 
Diputació de Barcelona, de les funcions de gestió i recaptació en període de 
pagament voluntari i executiu dels deutes corresponents a multes de 
circulació imposades per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist que per acord plenari de data 26 de juliol de 2007, es resol 
delegar a la Diputació de Barcelona, per a la seva realització a través de 
l’Organisme de Gestió Tributària, la comunicació a la Direcció General de 
Trànsit de les dades de les sancions greus i molt greus, ferms en via 
administrativa, als efectes previstos a l’article 82 del Reial Decret Legislatiu 
339/1990, de 2 de març, pel qual s’aprova el Text articular de la Llei sobre 
trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat viària. 
 
 Vist que la Diputació de Barcelona, per acords adoptats en diferents 
sessions plenàries, la darrera de data 4 d’octubre de 2007, accepta la 
sol·licitud de l’Ajuntament. 
 
 Vist l’esborrany de conveni entre l’Organisme de Gestió Tributària 
de la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, relatiu a 
la delegació acordada pel Ple Municipal de data 26 de juliol de 2007 de les 
funcions de gestió i recaptació de multes de circulació. 
 
 Atès el que disposen els articles 6 i 38.4 de la Llei 30/1992, de 26 
de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú, l’article 82 del Reial Decret Legislatiu 
339/1990, de 2 de març, pel qual s’aprova el Text articulat de la Llei sobre 
trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat viària i l’article 52.2 del 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès al respecte per la Cap de la Unitat d’Ordenances 
Cíviques. 
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 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, la Presidenta de la Comissió Informativa d’Administració Pública 
i Interior, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’esborrany de conveni entre l’Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, relatiu a la delegació acordada pel Ple Municipal de data 26 de juliol 
de 2007 de les funcions de gestió i recaptació de multes de circulació, el qual 
s’acompanya com a annex. 
 
 Segon.- Facultar l’Alcalde d’aquesta Corporació, senyor Antoni 
Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquest conveni. 
 
 Tercer.- Trametre el present acord i còpia del conveni a la Diputació 
General d’Administració Local del Departament de Governació i Administració 
Pública de la Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals (Decret 179/1995, de 
13 de juny). 
 
 Quart.- Notificar el present acord a l’Organisme de Gestió Tributària 
de la Diputació de Barcelona i a la intervenció i tresoreria municipals, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, s’ha considerat adient 
subscriure un nou Conveni en el que s’incorporés la introducció de noves 
fórmules telemàtiques en les comunicacions entre administracions. Això es 
tradueix en què les al·legacions formulades pels ciutadans en qualsevol dels 
registres són enviades a l’Ajuntament de Cornellà via telemàtica, restant 
l’al·legació original –lògicament- sota la custodia de la Diputació. Això el que 
farà és agilitar molt la tramitació d’aquestes al·legacions.     
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I SOCIETAT 
 
 4.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 5/2008 
del Pressupost de l’Ajuntament per crèdit extraordinari i suplement de  
crèdit amb càrrec a Romanent de Tresoreria, baixes per anul·lació de 
despeses i nous ingressos. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’escrit del Departament d’Informàtica, sol.licitant modificació 
de crèdits per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, motivat per la concessió d’una subvenció pel 
Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç, per al diagnòstic i desenvolupament 
d’un sistema d’organització, gestió i digitilització de documents municipals, 
per import de 110.052,86 euros. 
 
 Vista la proposta d’aprovació del projecte modificat de millora de la 
vialitat als carrers Tirso de Molina, Baltasar Oriol, Lleó XIII, Vall d’Aran, 
Teodor Lacalle i Passatges Busquets i Dolors Almeda del Barri Almeda, i vist 
que no existeix partida pressupostària a l’exercici 2008, se sol·licita 
modificació de crèdit per crèdit extraordinari amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, per un import de 211.288,62 euros.  
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 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Secretaria, per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, 
motivada per les despeses derivades de la realització de la jornada electoral, 
per un import de 2.000 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit per suplement de crèdit 
amb càrrec al Romanent de Tresoreria, del Departament de Patrimoni i 
Contractació d’inversions, degut a la necessitat de suplementar la partida de 
conservació immobles imprevistos per la reparació de la façana de l’edifici del 
C/Ermengol Goula 1-3, i per import de 12.000 euros. 
 
 Vist l’escrit dels Departaments de Contractació General i Polítiques 
d’Espai Públic, sol·licitant modificació de crèdits per suplement de crèdit amb 
càrrec a baixes per anul·lació de despeses, motivat per la col·locació d’un 
equip d’aire condicionat amb bomba de calor amb destí a les oficines del 
Mercat Centre, per un import de 7.597,13 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament de 
Contractació General, motivat per l’adquisició d’un oboè per l’Escola de 
Música, per import de 750 euros. 
 
 Vist l’escrit dels Departaments de Secretaria i Contractació, 
sol·licitant modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes 
per anul·lació de despeses, motivada pel canvi de distribució de funcions en 
relació a la contractació d’assegurances sobre els bens i persones, per un 
import de 312.120 euros. 
 
 Vist l’excés de finançament existent al projecte de construcció de 
l’Escola Bressol Torre de la Miranda, caldria realitzar una modificació de crèdit 
per crèdit extraordinari amb càrrec a nous ingressos i Romanent de Tresoreria 
(afectat), per un import de 13.936,68 euros.   
 
 Vista la proposta d’aprovació del projecte modificat del Centre pel 
programa d’atenció a la salut sexual i reproductiva del C/ Mossèn Jaume 
Soler, 10, i vist que no existeix partida pressupostària a l’exercici 2008, es 
sol·licita modificació de crèdit per crèdit extraordinari amb càrrec al Romanent 
de Tresoreria, per un import de 109.761,73 euros.  
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Polítiques de Ciutadania, per suplement i crèdit extraordinari amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, motivada per la necessitat de crear dues partides per 
a la realització de tallers per a música i teatre, així com l’ampliació d’un curs a 
la UNED, per import de 8.139 euros. 
 
 Vist que l’aportació de l’Ajuntament de Cornellà a la Mancomunitat 
de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per la participació en els 
tributs de l’estat, resultant de la liquidació parcial de l’exercici 2006 ascendeix 
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a 105.680,36 euros, cal suplementar la partida amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria. 
 
 Vist que l’import de l’aportació econòmica de l’Ajuntament de 
Cornellà a la Mancomunitat de la Fontsanta per l’any 2008, és de 140.959,36 
euros, cal suplementar la partida en 10.959,36 euros amb càrrec al Romanent 
de Tresoreria. 
 
 Vista la Resolució GAP/3245/2007, de 18 d’octubre, de la Direcció 
General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya, que aprova la 
distribució als municipis de Catalunya de la participació en els ingressos de la 
Generalitat, integrada en el Fons de cooperació local de Catalunya de l’any 
2007, i que al capítol per a la prestació supramunicipal de serveis ens 
concedeixen 48.669 euros, cal la creació d’una partida pressupostària 
especifica amb càrrec al Romanent de Tresoreria (afectat). 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, per als 
quals no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, de les 
Àrees d’Alcaldia; Polítiques d’Espai Públic; Administració Pública i Interior; 
Acció Social i Salut Pública; Polítiques d’Igualtat i d’Integració; Acció 
Territorial i Habitatge; Polítiques de la Ciutadania; Economia i Societat; 
Joventut i Solidaritat i Acció Comunitària i Esports, per un import total de 
176.575,07 euros. 
 
 Vista la impossibilitat de traspassar determinats saldos de l’exercici 
2007 al present pressupost mitjançant l’expedient d’incorporació de crèdits, 
per un import total de 1.302.266,12 euros, es proposa la modificació de crèdit 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
tresoreria. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,  i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2008. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea d’Economia i Societat, de conformitat amb el 
que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a 
l’any 2008, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 5/2008 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
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Tresoreria, baixes per anul·lació de despeses i nous ingressos que es proposa, 
segons el següent detall i resum per capítols: 
 
MODIFICACIONS PER CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC AL ROMANENT DE
TRESORERIA 
 
      
ESTAT DE DESPESES 
     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

0113.431A0.6320118 REFORMES EDIFICIS MUNICIPALS 300.000,00 511.065,01 0,00 811.065,01

0113.432B0.6110413 MILLORA VIALITAT CARRERS I PLACES 0,00 114.948,00 0,00 114.948,00

0113.452C0.6110430 
MILLORA VIALITAT C/T.MOLINA,B.ORIOL,LLEO XIII,
V.ARAN,T.LACALLE  0,00 211.288,62 0,00 211.288,62

0113.452C0.6320300 MILLORA INSTAL.LACIONS ESPORTIVES 60.000,00 91.251,19 0,00 151.251,19

0222.121B0.2270602 AUDITORIA "PLAN AVANZA" 0,00 77.052,86 0,00 77.052,86

0222.121B0.6260001 INVERSIONS EN EQUIPS INFORMÀTICS (HARDWARE) 128.000,00 15.000,00 0,00 143.000,00

0222.121B0.6450001 INV.EN APLICACIONS INFORMÀTIQUES (SOFTWARE) 97.000,00 18.000,00 0,00 115.000,00

0224.121J0.2120000 CONSERVACIÓ IMMOBLES IMPREVISTOS 8.698,00 12.000,00 0,00 20.698,00

0224.122A0.2270500 ELECCIONS 61.200,00 2.000,00 0,00 63.200,00

0113.431A0.6320125 REF.EDIFICI MN. JAUME SOLER, 8 (PASSIR) 0,00 109.761,73 0,00 109.761,73

0552.432A1.7200000 MINISTERI FOMENT/FERROCARRIL MILLARS 469.628,00 387.698,92 0,00 857.326,92

0661.451B0.2260509 ACTIVITATS/ TALLER DE MÚSICA 0,00 3.000,00 0,00 3.000,00

0661.451C0.2260509 ACTIVITATS/ TALLER DE TEATRE 0,00 3.000,00 0,00 3.000,00

0663.423B0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENTARIABLE/U.N.E.D. 660,00 140,00 0,00 800,00

0663.423B0.2200101 MATERIAL TECNIC/U.N.E.D. 2.616,00 884,00 0,00 3.500,00

0663.423B0.2260501 DESPESES DIVERSES/U.N.E.D. 377,00 323,00 0,00 700,00

0663.423B0.4670003 TRANSFERÈNCIA AL C.A./U.N.E.D. 42.000,00 792,00 0,00 42.792,00

0775.323A0.4630000 MANCOMUNITAT FONTSANTA 130.000,00 10.959,36 0,00 140.959,36

0775.911A0.4630002 M.M.A.M.B./P.T.E. 1.650.225,00 105.680,36 0,00 1.755.905,36

0775.911A0.4650001 
APORTACIÓ CONSELL CCAL./FONS LOCAL
SERVS.SUPRAMUN. 0,00 48.669,00 0,00 48.669,00

0882.465A0.4900000 AS.POPULAR PROV.HAVANA/MODERNITZACIÓ FLEQUES 0,00 7.500,00 0,00 7.500,00

0882.465A0.4910005 SUBV.MUNICIPI SANTA TECLA (EL SALVADOR) 16.353,00 25.000,00 0,00 41.353,00

0882.465A0.4910006 2a.FASE POLIESPORTIU JINOTEGA 0,00 120.203,00 0,00 120.203,00

0882.465A0.4910007 SUBV.LA CUCULMECA-JONOTEGA (NICARAGUA) 0,00 5.500,00 0,00 5.500,00

0882.465A0.4910008 PROJECTE 3a EDAT (L'HAVANA) 0,00 38.350,00 0,00 38.350,00

0882.465A0.4910009 SUBV.CARAVANA SOLIDARIA (EL SAHARA) 0,00 750,00 0,00 750,00

 TOTAL DESPESES   1.920.817,05 0,00 
 
 
      
ESTAT D'INGRESSOS 
     

  Previsió  Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

0770.87000 
ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORD.
(GENERAL) 0,00 614.317,21 0,00 614.317,21

0770.87000 
ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORD.
(AFECTAT) 0,00 125.706,00 0,00 125.706,00

0770.87001 
ROMANENT TRESORERIA/SUPLEMENT CREDIT
(GENERAL) 0,00 1.180.793,84 0,00 1.180.793,84

 TOTAL INGRESSOS   1.920.817,05 0,00 
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MODIFICACIÓ PER CRÈDIT EXTRAORDINARI AMB CÀRREC A ROMANENT DE TRESORERIA I NOUS INGRESSOS 

      

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

0113.423C0.6220000 CONST. ESCOLA BRESSOL TORRE LA MIRANDA 0,00 13.936,68 0,00 13.936,68

 TOTAL DESPESES   13.936,68 0,00 

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

0770.87000 ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORD. (AFECTAT) 0,00 3.815,66 0,00 3.815,66

0770.91703 PRESTECS A LLARG TERMINI 2008 0,00 10.121,02 0,00 10.121,02

 TOTAL INGRESSOS   13.936,68 0,00 

      

      
MODIFICACIONS PER CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE
DESPESES 

      

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

0112.431B0.6230203 AIRE CONDICIONAT I CALEFACCIÓ 80.000,00 7.597,13 0,00 87.597,13

0224.121C0.2240000 ASSEGURANCES 312.120,00 0,00 312.120,00 0,00

0226.121C0.2240000 ASSEGURANCES 0,00 312.120,00 0,00 312.120,00

0226.121E1.6230006 MATERIAL INVENTARIABLE/COMPRES 17.210,00 0,00 7.597,13 9.612,87

0226.423J0.6230000 ADQ.MATERIAL INVENT./ESCOLA DE MÚSICA 0,00 750,00 0,00 750,00

0226.423J0.6250000 MOBILIARI/ESCOLA DE MÚSICA 750,00 0,00 750,00 0,00

 TOTAL DESPESES   320.467,13 320.467,13 

 
 
MODIFICACIONS PER CRÈDIT EXTRAORDINARI AMB CÀRREC A ROMANENT DE TRESORERIA  

(RECONEIXEMENT DE CREDITS EXERCICIS TANCATS) 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

0001.111B0.2130002 MANT. FOTOCOPIADORA/GABINET INSTITUCIONAL(CR) 0,00 28,51 0,00 28,51 

0003.451A0.2260204 PUBLICITAT/CULTURA (CR) 0,00 1.220,32 0,00 1.220,32 

0003.463A0.2260204 PUBLICACIONS I PUBLICITAT (CR) 0,00 1.566,00 0,00 1.566,00 

0112.431B0.2120003 CONSERVACIO I REPACIÓ EDIFICIS (CR) 0,00 484,50 0,00 484,50 

0112.431B0.2130004 REPARACIÓ ASCENSORS (CR) 0,00 379,60 0,00 379,60 

0112.431B1.2210802 PRODUCTES NETEJA (CR) 0,00 449,48 0,00 449,48 

0112.432C0.2030002 LLOGUER GRUPS ELECTRÒGENS (CR) 0,00 10.024,89 0,00 10.024,89 

0112.432C0.2130005 REPARACIÓ ENLLUMENAT PÚBLIC (CR) 0,00 1.671,85 0,00 1.671,85 

0112.432C0.2130006 REPARACIÓ SEMÀFORS (CR) 0,00 4.113,46 0,00 4.113,46 

0112.432D0.2211004 SUBM. MATERIAL JARDINERIA (CR) 0,00 249,89 0,00 249,89 

0112.432E0.2130004 MANT. FOTOCOPIADORA/MANTENIMENT (CR) 0,00 48,24 0,00 48,24 

0112.432E0.2140000 REPARACIÓ PARC MÒBIL/MANTENIMENT (CR) 0,00 10.267,07 0,00 10.267,07 
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0112.432E0.2200002 MAT. OFICINA NO INVENT./MANTENIMENT (CR) 0,00 191,68 0,00 191,68 

0112.432E0.2210302 COMBUSTIBLE/MANTENIMENT (CR) 0,00 2.417,54 0,00 2.417,54 

0112.432E0.2260509 DESPESES DIVERSES/MANTENIMENT (CR) 0,00 921,60 0,00 921,60 

0112.452C0.2211004 SUBM. MATERIAL INST. ESPORTIVES (CR) 0,00 1.310,54 0,00 1.310,54 

0112.511A0.2211004 SUBM. MATERIAL VÍES PÚBLIQUES (CR) 0,00 1.706,94 0,00 1.706,94 

0113.422B1.6320114 ESCOLES PÚBLIQUES (CR) 0,00 2.829,52 0,00 2.829,52 

0221.121A0.2270602 C.P.S./RR.HH.(CR) 0,00 432,03 0,00 432,03 

0221.121A1.2330001 ALTRES INDEMNITZACIONS (CR) 0,00 214,14 0,00 214,14 

0224.121D0.2200102 LLIBRES I PUBLICACIONS/SECRETARIA (CR) 0,00 264,65 0,00 264,65 

0226.121C0.2220005 COMUNICACIONS POSTALS (CR) 0,00 201,26 0,00 201,26 

0226.121E0.2130002 MANT. FOTOCOPIADORA/CONTRACTACIÓ (CR) 0,00 95,39 0,00 95,39 

0228.222A0.2140001 REPARACIÓ VEHICLES/GUARDIA URBANA (CR) 0,00 2.193,65 0,00 2.193,65 

0228.222A0.2200002 MAT.OFICINA NO INVENT./GUARDIA URBANA (CR) 0,00 82,09 0,00 82,09 

0228.222A0.2211005 MATERIAL ESPECIAL/ GUARDIA URBANA (CR) 0,00 129,00 0,00 129,00 

0228.222A0.2260102 ATENCIONS PROTOCOL.LARIES/G.URBANA (CR) 0,00 648,42 0,00 648,42 

0228.222A0.2260509 DESPESES DIVERSES/GUARDIA URBANA (CR) 0,00 108,88 0,00 108,88 

0228.222B0.2270101 C.P.S./SEGURETAT (CR) 0,00 27.440,21 0,00 27.440,21 

0331.413B0.2270601 TREBALLS TÈCNICS/SALUT PÚBLICA (CR) 0,00 840,75 0,00 840,75 

0332.315A1.2200002 MAT.OFICINA NO INV./ACCIO SOCIAL (CR) 0,00 1.482,49 0,00 1.482,49 

0332.315A1.2260509 DESPESES DIVERSES/ACCIO SOCIAL (CR) 0,00 145,52 0,00 145,52 

0332.315P2.2260509 DESPESES DIVERSES/GENT GRAN (CR) 0,00 427,01 0,00 427,01 

0332.315P2.4800004 AJUTS/GENT GRAN (CR) 0,00 2.463,00 0,00 2.463,00 

0332.315P2.4800005 AJUTS GENT GRAN/ALLOTJAMENT ALTERNATIU (CR) 0,00 8.109,77 0,00 8.109,77 

0332.315P3.2270602 TREBALLS TÈCNICS/INFANCIA (CR) 0,00 5.725,76 0,00 5.725,76 

0332.315P3.4800004 AJUTS/INFANCIA-ADOLESCENCIA (CR) 0,00 284,95 0,00 284,95 

0332.315P5.2270602 TREBALLS TECNICS/ADULTS (CR) 0,00 2.000,00 0,00 2.000,00 

0332.315P5.4800004 AJUTS/ADULTS (CR) 0,00 1.149,35 0,00 1.149,35 

0332.423K0.2270602 TREBALLS TECNICS/PLA DE L'ENTORN (CR) 0,00 1.000,00 0,00 1.000,00 

0442.315P1.2260509 ACTIVITATS/CENTRE INFORMACIO DONA (CR) 0,00 13.606,49 0,00 13.606,49 

0551.432A0.2200002 MAT. OFICINA NO INV./ACCIO TERRITORIAL (CR) 0,00 239,65 0,00 239,65 

0551.432A0.2260509 DESPESES DIVERSES/ACCIO TERRITORIAL (CR) 0,00 204,94 0,00 204,94 

0551.432A1.2260203 ANUNCIS OFICIALS/ACCIO TERRITORIAL (CR) 0,00 2.264,25 0,00 2.264,25 

0551.432A1.2270600 ASSISTÈNCIA TÈCNICA/ACCIÓ TERRITORIAL I HAB. (CR) 0,00 2.320,00 0,00 2.320,00 

0551.432B0.6220004 CENTRE CATALUNYA INTERNET C@T (CR) 0,00 20.234,30 0,00 20.234,30 

0661.451A0.2130002 MANT. FOTOCOPIADORA/CULTURA (CR) 0,00 317,40 0,00 317,40 

0661.451B0.2260545 MUSICA (CR) 0,00 1.920,00 0,00 1.920,00 

0661.451C0.2260717 TEATRE (CR) 0,00 1.444,50 0,00 1.444,50 

0661.451D0.2030002 LLOGUER MATERIAL/CULTURA (CR) 0,00 4.013,62 0,00 4.013,62 

0661.451D0.2260705 FESTIVAL DE PALLASSOS (CR) 0,00 9.123,18 0,00 9.123,18 

0661.451D0.2260711 REIS (CR) 0,00 2.793,04 0,00 2.793,04 

0661.451D0.2270919 C.P.S./MUNTATGE TARIMES (CR) 0,00 3.387,66 0,00 3.387,66 

0661.451F0.2260606 EXPOSICIONS (CR) 0,00 152,18 0,00 152,18 

0662.451E0.2211005 MATERIAL NO INVENT./BIBLIOTECA (CR) 0,00 40,47 0,00 40,47 

0662.451E0.6250004 PLA BIBLIOTEQUES/ADQ. LLIBRES (F.DOC.) (CR) 0,00 4.941,82 0,00 4.941,82 

0662.453G0.2130002 MANT. FOTOCOPIADORA/ARXIU CASTELL (CR) 0,00 97,06 0,00 97,06 

0663.423A0.2260204 SUPORT REC.PEDAGOGICS C.EDUCATIUS (CR) 0,00 2.088,00 0,00 2.088,00 

0663.423A0.2260508 DESPESES DIVERSES/EDUCACIÓ (CR) 0,00 21,19 0,00 21,19 

0663.423B0.2200002 MAT. OFICINA NO INVENT./UNED (CR) 0,00 207,64 0,00 207,64 

0663.423C0.2210502 ALIMENTACIÓ/ESCOLES BRESSOL (CR) 0,00 1.395,47 0,00 1.395,47 
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0663.423F3.2230001 TRANSPORT ESCOLAR/ACTIV.DINAMITZACIO (CR) 0,00 2.775,84 0,00 2.775,84 

0663.423J0.2270602 PRESTACIÓ SERVEIS/ESCOLA MÚSICA (CR) 0,00 1.229,60 0,00 1.229,60 

0665.423E0.2260509 DESPESES DIVERSES/SERVEI AT. PRECOÇ (CR) 0,00 59,16 0,00 59,16 

0770.611A0.2130002 MANT. FOTOCOPIADORA/ INTERVENCIÓ (CR) 0,00 26,67 0,00 26,67 

0771.611A3.2260509 DESPESES DIVERSES/TRESORERIA (CR) 0,00 35,31 0,00 35,31 

0773.322E1.2130002 MANT. FOTOCOPIADORA/FORMACIÓ (CR) 0,00 135,31 0,00 135,31 

0773.322E1.2260509 DESPESES DIVERSES/FORMACIÓ(CR) 0,00 40,69 0,00 40,69 

0777.611A1.2200002 MAT.OFICINA NO INVENT./GESTIO TRIBUTARIA (CR) 0,00 400,33 0,00 400,33 

0777.611A1.2200102 LLIBRES I PUBLICACIONS/ GESTIO TRIBUTARIA (CR) 0,00 83,20 0,00 83,20 

0777.611A1.2260509 DESPESES DIVERSES/ GESTIO TRIBUTARIA (CR) 0,00 56,50 0,00 56,50 

0881.454A0.2200002 MAT. OFICINA NO INVENT./JOVENTUT (CR) 0,00 91,72 0,00 91,72 

0881.454A0.2260509 ALTRES DESPESES/JOVENTUT (CR) 0,00 42,20 0,00 42,20 

0881.454B0.2211005 JOCS I JOGUINES (CR) 0,00 661,45 0,00 661,45 

0881.454E0.2260512 CIRCUIT MUSICAL (CR) 0,00 626,40 0,00 626,40 

0882.465A0.2260102 DESPESES DIVERSES/COOPER.I SOLID. (CR) 0,00 1.868,17 0,00 1.868,17 

1001.452B0.2210801 PRODUCTES NETEJA/PISCINA (CR) 0,00 505,32 0,00 505,32 

1001.452C0.6230004 MAT. INVENTARIABLE/ESPORTS (CR) 0,00 67,20 0,00 67,20 

1001.452E0.2260548 ACTIVITATS/ESPORTS (CR) 0,00 795,04 0,00 795,04 

1001.452F0.2260550 ESPORT POPULAR (CR) 0,00 822,65 0,00 822,65 

1002.463C0.2260501 ACTIVITATS CENTRES CÍVICS (CR) 0,00 119,50 0,00 119,50 

 TOTAL DESPESES   176.575,07 0,00 

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 

0770.87000 ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORD. (GENERAL) 0,00 176.575,07 0,00 176.575,07 

 TOTAL INGRESSOS   176.575,07 0,00 

 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

                                  Altes                    Baixes 
 
Cap. II.   - Compra béns i serveis 547.015,02 312.120,00 
Cap. IV. - Transf. corrents                 375.410,79              0,00 
Cap. VI. - Inversions reals 1.121.671,20 8.347,13 
Cap. VII.- Transf. capital               387.698,92                       0,00 
                
  TOTAL 2.431.795,93 320.467,13 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
                                                            Altes                             Baixes 
Cap. VIII.- Actius financers 2.101.207,78 0,00 
Cap. IX.-   Passius financers           10.121,02 0,00 
 TOTAL 2.111.328,80 0,00 
 
 
 Segon.- Modificar el canvi de finançament aprovat al Ple de data 29 
de novembre de 2007: 
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ORIGEN       

Projecte origen Concepte Agent Import 

2006 2 51000 12 - 
Escola bressol Torre 
de la Miranda 71.60000 - Alienació terrenys Tresoreria General de la Seguretat Social 70.977,14 
  71.61900 - Alienació altres inversions Institut Català de la Salut 51.397,24 

    122.374,38 
 
 
DESTÍ       

Projecte destí Concepte Agent Import 

2001 2 51000 5 - 
Equipament esportiu 
Ribera Serrallo 71.60000 - Alienació terrenys Tresoreria General de la Seguretat Social 15.428,00 
  71.61900 - Alienació altres inversions Institut Català de la Salut 11.172,00 
    26.600,00 

2005 2 51000 2 - 
Millora vialitats 
C/Frederic Soler i 
Ermengol Goula 71.60000 - Alienació terrenys Tresoreria General de la Seguretat Social 55.549,14 
  71.61900 - Alienació altres inversions Institut Català de la Salut 40.225,24 

      95.774,38 

 
Que ha de ser el següent: 
 
ORIGEN       

Projecte origen Concepte Agent Import 

2006 2 51000 12 - 
Escola bressol Torre 
de la Miranda 71.91701 - Préstec a llarg termini Caixa d'Estalvis de Catalunya 128.815,40 

    128.815,40 

DESTÍ       

Projecte destí Concepte Agent Import 

2001 2 51000 5 - 
Equipament esportiu 
Ribera Serrallo 71.91701 - Préstec a llarg termini  Caixa d'Estalvis de Catalunya 28.000,00 
    28.000,00 

2006 2 51000 27 - 
Millora vialitat 
C/Bonveí, Bonavista i 
Llobregat 71.91701 - Préstec a llarg termini  Caixa d'Estalvis de Catalunya 100.815,40 

      100.815,40 

 
 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, ja he parlat anteriorment sobre aquest punt en l’explicació 
dels decrets 2.1. i 2.3. 
 
 Les modificacions que es fan són bàsicament les incorporacions de 
totes aquelles coses que venien del pressupost de 2007 i que no es van poder 
acabar o bé que no van arribar les factures, per tant, han de passar al 
pressupost de 2008. A banda d’això, hi ha una qüestió important que crec que 
també s’ha de comentar que és el tema de les assegurances -que la teniu 
també en el decret- senzillament és un canvi entre partides perquè abans 
estava en un departament i amb el nou Organigrama està en un altre.   
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal del PP, senyor 
José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, vol deixar constància de 
la referència d’aquestes partides que estaven abans pressupostades en uns 
departaments i després en uns altres. La falta de previsió, en el seu moment, 
per part de l’Ajuntament, per no haver fet la previsió correcta pel canvi d’àrees, 
i després aprovar -perquè no queda cap altra manera- aquestes partides amb 
càrrec a romanent de tresoreria. Evidentment estem conformes amb el 
pagament d’aquestes factures, però volem fer palesa la nostra disconformitat, 
fent constar la falta de previsió quan es va fer el pressupost inicialment.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció:  
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
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Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 5.- Autoritzar la concertació d’una operació de crèdit per part 
de la societat mercantil municipal EMDUCSA, amb la Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona, per un import màxim de 20.000.000 euros i 
concedir l’aval de l’Ajuntament a la citada operació. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la sol·licitud d’aval per a una operació de tresoreria 
presentada per la Societat Mercantil municipal EMDUCSA, i en el seu nom pel 
Gerent d’administració i finances (registre d’entrada número 9752 de data 14 
de març de 2008). 
 
 Vista la proposta adoptada per la Mesa de contractació constituïda 
a l’efecte, en data 12 de març de 2008, de concertar una operació de tresoreria 
amb l’entitat financera Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona per un import 
de 20.000.000 euros d’acord amb les condicions següents: 
 

a) Tipus d’interès: EURIBOR a tres mesos + 0,60  
b) Comissió d’obertura: 0,15% 
c) Altres comissions: 0 
d) Termini: 12 mesos 
e) Aval Ajuntament: 100% 

 
 Atès que l’article 49.7 del Text Refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, recull la 
possibilitat que les Entitats locals prestin el seu aval a operacions de crèdit 
concertades per empreses municipals participades, com a mínim en el 30% del 
seu capital, per aquelles, fins al límit de la seva participació. 
 
 Atès que, segons l’article 53.2 del mateix text legal, és competència 
del Ple l’aprovació d’operacions de tresoreria, i aquest aval ho és, quan el seu 
import acumulat superi el 15% dels recursos corrents liquidats l’any anterior i 
que aquesta operació representa el 29,31 %. 
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 Atès que, d’acord amb l’article 5 de l’Ordre ECF/138/2007, de 27 
d’abril, sobre procediments en matèria de tutela financera dels ens locals, 
aquesta operació no està subjecta a autorització del Departament d’Economia 
i Finances de la Generalitat de Catalunya, sent suficient la seva comunicació 
mensual. 
 
 Atès que les condicions de l’operació es consideren prou favorables, 
i que aquesta no ha de produir cap càrrega a l’Hisenda Municipal. 
  
 Vist l’informe favorable de la Intervenció General. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa de l’Àrea d’Economia i 
Societat, vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Autoritzar la concessió de l’aval de l’Ajuntament a una 
operació de tresoreria a concertar per part de la societat mercantil municipal 
EMDUCSA amb la Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona, per un import de 
20.000.000 euros, segons les condicions que figuren a la proposta de la Mesa 
de contractació constituïda a l’efecte, de data 12 de març de 2008, i fins al 
límit del 100%. L’esmentat aval no comportarà cap comissió a percebre per 
l’Hisenda Municipal com a contraprestació al risc assumit.  
 
 Segon.- Trametre a la Direcció General de Política Financera i 
Assegurances del Departament d’Economia i Finances de la Generalitat de 
Catalunya la documentació prevista a l’article 5 de l’Ordre ECF/138/2007. 
 
 Tercer.- Requerir a la Societat Mercantil municipal EMDUCSA, per 
tal que trameti un exemplar de la pòlissa de crèdit, un cop s’hagi signat, als 
efectes previstos al punt anterior. 
 
 Quart.- Notificar el present acord a la Societat Mercantil municipal 
EMDUCSA i a la  Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona oficina 3071.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, aquesta operació es fa per evitar tensions de tresoreria a 
l’Empresa Municipal. Les condicions d’aquesta pòlissa són el tipus d’interès 
d’euribor a tres mesos+el 0,60. Hi ha una comissió d’obertura al 0,15%. No hi 
ha més comissions. El termini és de 12 mesos i l’aval que fa l’Ajuntament en 
aquest cas és del 100% de l’operació. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal del PP, senyor  
José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, vol deixar constància que 
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aquest nou crèdit empitjora les condicions que tenia l’Ajuntament amb les 
seves línies de crèdit anterior, són més cares, possiblement conseqüència de la 
política financera que hi ha en aquest moment al mercat, però nosaltres, com 
a Grup Popular, volem dir que les condicions d’aquest crèdit són més cares 
que les que vam signar fa tres mesos en l’últim acord de financiació a 
l’Empresa Emducsa. 
 
 Estem a favor de la proposta de crèdit, però és més car del de fa tres 
mesos. L’Ajuntament té capacitat suficient de negociació amb les entitats 
financeres, perquè la situació econòmica de l’Ajuntament és força bona, per 
això crec que podem fer pressió per aconseguir unes condicions més 
favorables pels crèdits que tenim. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Sergio Fernández Mesa, 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Economia i Societat, per 
manifestar que, suposo que vostè es refereix a la pòlissa de crèdit que es va 
signar en el mes d’octubre de 2007 i que va anar al Ple de setembre de 2007.  
 
 Les condicions que es van aprovar era de l’euribor a tres mesos+ 
0,75 i aquesta que aprovem avui és de l’euribor a tres mesos+0,60. La 
comissió d’obertura de la de setembre era del 0,25% i aquesta és de 0,15%. 
Les altres comissions eren zero a setembre i ara també és zero. Els terminis, 
òbviament canvien, amb la qual cosa entenc que aquestes condicions d’ara 
són millors que les de setembre de l’any passat. 
 
 De nou intervé el Regidor del Grup Municipal del PP, senyor José 
Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, quan vam parlar en la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, no parlàvem de la que vostè està 
dient, estem parlant de la que es va aprovar al Ple de gener o febrer. Eren dues 
pòlisses de crèdit, una de la Caixa d’Estalvis de Catalunya i una altra de la 
Caixa d’Estalvis i Pensions. Aquesta és la informació que jo tinc. Vostè està 
parlant d’una pòlissa que era anterior, però posteriorment vam aprovar dues 
pòlisses diferents.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que el debat és molt interessant però, en tot cas, tots 
estem d’acord. 
   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció: 
 
Regidor del Grup Municipal del PP, senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per 
aplicació de l’article 61 del Reglament Orgànic Municipal. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyora/r Mª Isabel Espinosa Fernández i Darío 
Castro González. 
  
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'ACCIÓ TERRITORIAL I 
HABITATGE  
 
 6.- Sotmetre a informació pública, el projecte de modificació 
puntual del Pla General Metropolità de 1976, per l’establiment de la 
superfície mínima dels habitatges en règim de protecció pública al 
municipi. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de modificació puntual del PGM-76 per 
l’establiment de la superfície mínima dels habitatges en règim de protecció 
pública, al municipi de Cornellà de Llobregat d’iniciativa pública, redactat per 
l’arquitecte Ricard Antoni Casademont i Altimira de l’Emducsa. 
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 Vist l’informe de la directora d’Acció Territorial i Habitatge de data 
10 de març de 2008, en sentit favorable i obrant a l’expedient, al qual 
s’informa que l’objectiu de la proposta de modificació són: per un costat, fixar 
normativament la densitat destinada a habitatge protegit, a tots els sectors  
del municipi on es preveu habitatge de protecció pública, abastant a més dels 
sòls amb planejament aprovat tots els altres en que la qualificació o 
classificació del sòl imposa la reserva de sostre protegit, i per altre fixar el 
mòdul de 70 m2 de sostre per habitatge, en concordança a les determinacions 
de l’article 94.3 del TRLUC, a fi d’establir el nombre d’habitatges destinats a 
habitatge protegit. Aquesta modificació, en tràmit, no suposa increment del 
sostre assignat a habitatge protegit ni a la reserva d’espais lliures. 
 
 Atesos els articles l’article 8 i 83.7 del Decret 1/2005, de 26 de 
juliol, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, i 
article 106 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme, referents a la publicitat i participació en els 
processos de planejament i de gestió urbanística i l’audiència als ajuntaments 
limítrofes. 
 
 Vist l’informe de l’assessora jurídica d’Acció Territorial i Habitatge 
de data 11 de març de 2008. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sotmetre a informació pública, el projecte de modificació 
puntual del PGM-76 per l’establiment de la superfície mínima dels habitatges 
en règim de protecció pública, al municipi de Cornellà de Llobregat redactat 
per l’arquitecte Ricard Antoni Casademont i Altimira de l’Emducsa. 
 
 Segon.- Publicar el present acord, mitjançant inserció d’Edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província, en dos dels diaris de major difusió de la 
província, així com a la web municipal, per un període de trenta dies, als 
efectes que durant aquest termini puguin formular-se suggeriments i, en el 
seu cas, d’altres alternatives de planejament, per Corporacions, Associacions i 
particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als  Ajuntaments de Sant Joan 
Despí, de El Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, i d’Esplugues de Llobregat, com ajuntaments limítrofs, i a tots els 
interessats pel seu coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en aquest moment, la densitat que nosaltres tenim 
és de 100 habitatges per cada hectàrea, per tant, ens dóna una superfície de 
100m2. per habitatge. Això vol dir que quan fem promocions públiques tenim 
un problema o que fem menys pisos dels que podem fer, -pel tema dels 100 
metres quadrats-, o hem de recórrer a fer pisos més grans a la part de dalt i 
fer-los com a lliures, per tant, el que fem és baixar-los a 75 metres quadrats, 
amb la qual cosa podem aprofitar la totalitat d’habitatges que podíem fer en 
cada promoció. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
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  7.- Acceptar la proposta de modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, al sector Arnau Mercader, d’iniciativa privada a 
instància de la mercantil Harley House General, Societat Limitada, i 
sotmetre a informació pública l’esmentada proposta. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 al sector Arnau Mercader, de Cornellà de Llobregat, d’iniciativa 
privada a instància de la mercantil Harley House General, Societat Limitada i 
redactat pels arquitectes de l’Estudi Grv Arquitectes Societat Limitada, d’acord 
amb les indicacions donades per l’ajuntament de Cornellà.  
 
 Vist l’informe de la directora d’Acció Territorial i Habitatge de data 
20 de febrer de 2008, obrant a l’expedient on informa que  els objectius de la 
proposta de modificació son: a)definir les condicions de desenvolupament de 
l’àmbit, concretant les càrregues urbanístiques i les cessions de sòl, establint 
les condicions d’ordenació de les illes resultants que resolgui la transició entre 
la zona residencial i la industrial; b) creació d’una zona verda al servei del 
sector i l’entorn immediat; c) concretar el sòl on es concentrarà la reserva  
d’habitatges protegits  i habitatges dotacionals; i d) i simplificar el procés de 
gestió del planejament, establint les bases que permetin l’articulació d’un 
conveni urbanístic entre les propietaris de l’àmbit (inclosa l’administració com 
a propietari dels vials existents) pel desenvolupament del sector a través del 
planejament general. La proposta de modificació es desenvolupa en tres illes: 
les dues nord (illa 1 i 2) on es concentra tot el sòl residencial: habitatge (lliure 
protegit i dotacional) i comercial,  i l’illa sud (illa 3) on es concentra tot el sòl 
destinat a zona verda  i l’edifici industrial amb usos terciaris.  
 
 Atesos els articles l’article 8 i 83.7 del Decret 1/2005, de 26 de 
juliol, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, i 
article 106 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme, referents a la publicitat i participació en els 
processos de planejament i de gestió urbanística  i l’audiència als ajuntaments 
limítrofes. 
 
 Vist l’informe de l’assessora jurídica d’Acció Territorial i Habitatge 
obrant a l’expedient de data 20 de febrer de 2008. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
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     ACORDS  
 
       Primer.- Acceptar la proposta de modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 al sector Arnau Mercader, de Cornellà de 
Llobregat, d’iniciativa privada a instància de la mercantil Harley House 
General, Societat Limitada i redactat pels arquitectes de l’Estudi Grv 
Arquitectes Societat Limitada i sotmetre a informació pública l’esmentada 
proposta. 
 
 Segon.- Publicar el present acord, mitjançant inserció d’Edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província, en dos dels diaris de major difusió de la 
província, així com a la web municipal, per un període de trenta dies, als 
efectes que durant aquest termini puguin formular-se suggeriments i, en el 
seu cas, d’altres alternatives de planejament, per Corporacions, Associacions i 
particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als  Ajuntaments de Sant Joan 
Despí, de El Prat de Llobregat, de  l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, i d’Esplugues de Llobregat, com ajuntaments limítrofs, i a tots els 
interessats pel seu coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, aquest és el sector que hi ha on hi és Barcelonesa 
de Drogas, anant cap a l’Hospitalet a mà dreta, després de passar l’última 
gasolinera. Aquesta modificació el que fa en aquest sector és fer 180 
habitatges de promoció pública dels quals a l’Ajuntament li correspondria 18 
d’aquests habitatges –que és el 10%-, més 20 habitatges més que serien per 
fer habitatge de lloguer. A part d’això, el que fem entre els habitatges i 
Barcelonesa de Drogas, és fer una espècie de cinturó sanitari en el qual 
col·locaríem zona verda i un edifici d’oficines. 
 
 A continuació intervé  la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, estic d’acord. Només 
felicitar-me pel fet de què hi hagi una part d’aquests habitatges que es 
destinin a lloguer, que ve sent una de les reclamacions d’aquest Grup 
Municipal, perquè considerem que donat l’estat del mercat hipotecari i la 
dificultat de l’accés a l’habitatge per a la gent jove i per altres tipologies de 
persones que cerquen habitatge, és una bona solució. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 8.- Modificar l’apartat segon de la part dispositiva de l’acord 
plenari adoptat el dia 4 de juliol de 2007, relatiu al nomenament de 
Vocals d’aquest Ajuntament, en el Consell General del Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Mitjançant acord plenari adoptat el dia 4 de juliol de 2007, aquest 
Ajuntament va procedir a la designació del President del Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà de Llobregat, i al 
nomenament dels Vocals que representes a aquest Ajuntament en el seu 
Consell General, d’acord amb el que disposen els articles 7 i següents dels 
Estatuts reguladors del Consorci, on, junt amb el Gerent o Gerenta, aquesta 
Entitat està governada i administrada per un President/a escollit d’entre els 
seus membres per l’Ajuntament i per un Consell General integrat per 13 
vocals, 9 dels quals són representants d’aquesta Entitat. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització dels serveis 
municipals derivada de l’aprovació de l’Organigrama municipal i de la nova 
determinació del règim del personal eventual d’aquest Ajuntament, s’han 
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produït canvis de denominació de diferents càrrecs i llocs de treball del 
personal al servei de la Corporació, que afecten a algunes de les persones que 
integren el Consell General del Consorci per a la Promoció i Dinamització del 
Comerç de Cornellà de Llobregat, el que provoca la necessitat d’adequar  la 
seva composició a  aquesta nova nomenclatura. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Modificar l’apartat segon de la part dispositiva de l’acord 
Plenari adoptat el dia 4 de juliol de 2007, relatiu al nomenament de Vocals 
d’aquest Ajuntament en el Consell General de l’esmentat Consorci, el qual 
quedarà redactat en els termes següents: 

... 
Segon.- Nomenar com a Vocals d’aquest Ajuntament en el Consell 
General de l’esmentat Consorci a les persones següents: 
 
• Senyora Laura Pérez Gálvez  

Cap Administrativa de Polítiques d’Espai Públic. 
• Senyora  M. Luz Araujo Cantón  

Directora d’Acció Territorial i Habitatge. 
• Senyor Andrés José  Doblas Gómez  

Cap Accidental de la Guàrdia Urbana. 
• Senyor José Lucena Gómez 

Cap Administratiu d’Acció Social, Salut Pública i Consum. 
• Senyora Carmen Costafreda Roda  

Directora d’Activitats i Ordenances Cíviques. 
• Senyora Empar Polo Morte 

Cap de Premsa. 
• Senyor Ernesto Marco Fernández 

Gerent d’Administració i Finances d’EMDUCSA i PRECSA. 
• Senyora  Ana Barbosa Pérez  

Directora de Manteniment i Serveis. 
... 

 Segon.- Comunicar el present acord a les persones designades, així 
com al Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà de 
Llobregat i a la resta d’Entitats consorciades.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la moció, manifestant que, aquesta modificació és fruit dels 
canvis organitzatius que van haver a l’Ajuntament i, per tant, es nomenen a la 
Cap Administrativa de Polítiques d’Espai Públic, a la Directora d’Acció 
Territorial i Habitatge, al Cap Accidental de la Guàrdia Urbana, al Cap 
Administratiu d’Acció Social, Salut Pública i Consum, a la Directora 
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d’Activitats i Ordenances Cíviques, a la Cap de Premsa, al Gerent 
d’Administració i Finances d’EMDUCSA i PRECSA i a la Directora de 
Manteniment i Serveis. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, suposo que ningú es 
sorprendrà de la línia de la nostra intervenció. Nosaltres creiem que Cornellà 
necessita un espai on poder discutir i desenvolupar les polítiques comercials 
que ha de tenir la ciutat. Entenem que aquest espai, avui per avui, no existeix, 
que en qualsevol cas, l’espai on hi ha més participació i més possibilitats de 
discutir sobre de cap on hauria d’anar la ciutat en política comercial, i on 
realment es podrien fer propostes és en el marc del Consell General del 
Consorci del Comerç.  
 
 Caldria fer un exercici on es pogués ampliar la representació 
política en el Consorci o buscar la manera de que els grups polítics d’aquest 
Ajuntament tinguéssim possibilitats d’explicar, de proposar, de discutir les 
propostes que en matèria comercial cadascú tenim i que, per suposat, totes 
són lícites i respectables. Per tant, avui per avui, hem d’anar per aquí, em 
sembla que cal fer aquest exercici i, per això, no podem donar suport a la 
modificació, perquè continuem només fixats en què s’ha de renovar la part 
tècnica. A la part política entenem que hi ha part del Consorci que no és 
municipal i que aquí la Generalitat té el seu paper però hem de buscar la 
fórmula perquè els grups polítics d’aquest Consistori puguem opinar en 
matèria de polítiques comercials. Crec que l’espai no és la Comissió 
Informativa, per tant, faig una reflexió perquè, en la mesura de les 
possibilitats, es pugui modificar aquesta situació    
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, dono la 
benvinguda a un nou grup a les reivindicacions del Partit Popular que durant 
llarg temps portem sobre el tema del Consorci del Comerç. 
 
 Veig que hi ha una incorporació massiva de tècnics i representants 
de l’Ajuntament al Consorci. No sé quants representants del propi comerç 
estan en l’esmentat Consorci. En tot cas, em sembla –ho he dit sempre- des de 
la creació del Consorci, s’ha lligat de mans o s’ha tapat la boca al comerç de la 
ciutat –parlo del comerç pròpiament dit,  no de l’associacionisme- que moltes 
vegades no està representat en les associacions i, per tant, si abans poc 
sabíem, ara no sabem res, desconeixem quin és el resultat o el treball del 
Consorci del Comerç.  
 
 Aquest Grup no té cap estudi ni cap resultat del treball del Consorci 
del Comerç des que està actiu i jo, una vegada més, -ja sé que caurà en sac 
foradat- torno a reclamar allò a que avui ICV-EPM s’ha incorporat, a reclamar 
la presència política en aquest Consorci dels Grups Municipals. Per tant, res 
més a dir, celebro aquest desembarcament massiu de tècnics, però també 
celebraria el desembarcament dels representants d’aqueixos comerciants que 
sembla ser que no estem, o no apareixem o no ens assabentem. Al mateix 
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temps també m’agradaria que en aquest Consorci la part no associada dels 
comerciants estigués representada. 
 
 Acte seguit pren la paraula  la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, ens abstindrem 
en aquest punt. En la mateixa mesura que ha parlat el Portaveu d’ICV-EPM, 
creiem que podem fer aportacions, en cap cas controlar el que siguin les 
demandes dels comerciants. En cap cas, -com ha fet la Portaveu del PP- parlar 
des de l’implicació directa en el sector, ja que creiem que això no és lícit i, en 
cap cas, volem dir que no estem informats de totes les activitats que es porten 
a terme en aquest Consell General perquè en la Comissió Informativa se’ns 
informa. El que sí creiem és que hi hauria d’haver –tal i com ha destacat el 
Portaveu d’ICV-EPM- un espai on, a part de ser informats, hi poguéssim 
aportar.  
 
 Pel que fa al contacte directe amb els comerciants –com a regidors- 
crec que si no hi ha les eines les hem de proporcionar, sí que fora bo tenir 
aquest espai, però crec que no se’ns pot dir que el comerç està lligat de mans 
ni emmudit. En tot cas, els comerciants que ens han volgut fer arribar 
reclamacions als diferents grups municipals, saben perfectament com fer-ho.  
  
 El nostre vot serà d’abstenció perquè estem d’acord en què sí que 
s’hauria de reflexionar i crear un espai on a part d’estar informats, poguéssim 
col·laborar. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, per recordar del que estem parlant, és només 
l’aplicació del que diuen els Estatuts, nosaltres no hem d’entrar en res ni 
estem fent cap cosa extraordinària, només és canviar els representants tècnics 
simplement perquè hi ha hagut un canvi organitzatiu a l’Ajuntament i, per 
això, s’han de canviar.  
 
 Cal recordar que només hi ha un polític, -bé la Generalitat mai sé si 
és polític o és tècnic qui depèn del Conseller d’aquell moment- però per part de 
l’Ajuntament només hi ha un representant polític i després hi ha tots els 
representants dels comerciants que estan organitzats. Crec que és molt difícil 
trobar representacions, no en el comerç sinó en la vida sindical, en la vida 
associativa d’aquells que no estan associats. No sé a qui representen els que 
no estan associats i com es poden representar, per tant, aqueixa sí que és una 
via bastant impossible de poder organitzar.  
 
 En qualsevol cas, torno a repetir el que he dit sempre, la política de 
comerç d’aquest Ajuntament es tracta en la Comissió Informativa que pertoca 
–en aquest cas la d’Economia i Societat-, tenen tots vostès un espai per poder 
presentar propostes i debatre propostes a l’igual que en aquest Ple. I suposo 
que el President del Consorci -que és el Sergio Fernández- li donarà cada sis 
mesos -perquè tampoc és que cada dia s’estiguin fent coses- en la Comissió 
Informativa tota la informació que necessiti sobre les activitats que fa el 
Consorci.   
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 9.- Elecció del Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Aprofitant el procés d’aprovació del nou Reglament Orgànic 
Municipal que va culminar l’any 2005, aquest Ajuntament va procedir a la 
creació, dins de la seva organització municipal, de la figura del Síndic/a 
Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat, com òrgan unipersonal de 
caràcter complementari de l’organització municipal, de naturalesa 
independent i amb funcions de control i supervisió de l’activitat municipal, 
regulant a la seva Secció Sisena del Capítol III la seva naturalesa jurídica, la 
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seva elecció i nomenament, la duració d’aquest càrrec i el seu cessament i, 
amb un caràcter molt genèric, les seves funcions i atribucions, però no el seu 
règim jurídic i de funcionament, la regulació del qual va diferir a un Reglament 
Orgànic específic, que d’acord amb la seva Disposició Transitòria Primera va 
aprovar el Ple definitivament el passat dia 31 de gener, havent entrat en vigor 
el dia 28 de febrer següent. 
 
 Vist el procediment previst pel Reglament Orgànic Municipal per 
l’elecció del Síndic municipal de Greuges d’aquesta ciutat, així com el 
document subscrit per tots els grups polítics municipals el dia 23 de març de 
2008, a efectes del que disposa l’article 106 del Reglament Orgànic Municipal, 
en el que, amb excepció dels grups municipals del Partit Popular i Esquerra 
Republicana de Catalunya que renuncien a presentar candidatura, la resta de 
partits polítics municipals, proposen com a única candidatura la del Sr. 
Frederic Prieto i Caballé. 
 
 Atès que segons l’article 3 del seu Reglament Orgànic específic, el 
Síndic Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat pot percebre una 
indemnització pel exercici del càrrec en la quantia que determini el Ple de la 
Corporació. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en exercici de les competències que 
em confereix l’article 106 del ROM i en compliment del que estableix la 
Disposició Final Segona del Reglament Orgànic regulador del Funcionament i 
Règim Jurídic del Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat, 
una vegada vist l’Informe núm. 21/2008, de 25 de març, emès per la 
Secretària General de l’Ajuntament, proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Elegir Síndic Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat al senyor Frederic Prieto Caballé, per un termini de cinc anys a 
comptar de la data de pressa de possessió que d’acord amb l’article 106 del 
ROM s’estableixi al corresponent Decret de nomenament de l’Alcaldia. 
 
 Segon.- Establir que el Síndic Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat percebrà la quantitat anual bruta de 30.853,34 euros en concepte 
d’indemnització pel exercici del càrrec. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord al interessat pel seu coneixement 
i  efectes.”  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la moció, manifestant que, fa tres anys, més o menys, es va 
decidir modificar el Reglament Orgànic Municipal, per una qüestió purament 
circumstancial jurídica. No hi havia en aquell moment cap tipus d’obligació, 
però sí que hi havia la necessitat d’adequar i adaptar al Reglament una nova 
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situació jurídica que afectava al funcionament municipal. En aquell moment 
també es va decidir incorporar una cosa que s’havia comentat -per part de 
molts grups i s’havien fet propostes en aquest Ple- la figura de crear el Síndic 
de Greuges. Es va reglamentar una part i es va deixar que el que era l’altra 
part de Reglament, hauria d’estar aprovat pel Ple durant un període de temps 
que era al final del mandat anterior, amb la intenció de què fos en aquest 
mandat que comencés a treballar i a funcionar aquesta figura. 
 
 He recordat aquests dies a algunes persones que en el seu moment 
es van negar a crear aquest servei -en aquell moment ho vam decidir perquè 
creiem que era convenient i era el moment- que no va ser el fruit de cap 
pressió ni de cap transacció negociadora, sinó fruit de la convicció de què dins 
d’aquesta nova etapa que s’obria en aquell moment -que avui continua dins la 
necessitat d’incorporar altres mirades i altres instruments per millorar la 
gestió municipal-, que era el moment, i pensant també en el temps que hi 
hauria una modificació de l’organització, i que aquesta figura podia tenir un 
paper important, un paper rellevant i també aportar, des del seu punt de vista 
i la seva feina, elements que ajudin a millorar la gestió municipal. 
 
 Com nosaltres teníem aquesta convicció, una vegada aprovat el 
Reglament Orgànic Municipal, fa tres anys vaig parlar amb la persona i li vaig 
oferir la possibilitat de ser el Síndic de Greuges, perquè estava convençut de 
què quan una ciutat com la nostra posa en marxa el servei -que abans 
comentava-, creia que la millor forma de reforçar aquesta decisió i donar-li 
realment una evidència de què creiem en ella, era trobar una persona 
adequada, amb coneixement municipal, però també de la ciutat, una persona 
que no estigués a l’entorn del que és la majoria social en aquesta ciutat perquè 
també es podria proposar i no passaria res, però amb la velocitat que tenen 
moltes vegades més els fets que les paraules, quan jo he parlat moltes vegades 
de pluralitat, l’he intentat portar a la pràctica i aquesta vegada -torno una 
vegada més a dir- creiem en la pluralitat, creiem que la ciutat té moltes 
mirades i no ho fem amb paraules sinó amb fets. 
 
 Aquesta persona només em va demanar una cosa, “que passessin 
les eleccions, i ja veurem que passarà” –normal-. Van passar les eleccions 
municipals i jo a l’endemà vaig tornar a reiterar-li la meva predisposició a que 
si acceptava, fos el candidat a Síndic de Greuges. Vam parlar fa poc quan es 
va aprovar tot el Reglament, quan tocava fer la proposta per part dels grups 
municipals, i em va plantejar quelcom que és obvi, que és que hi hagi un 
ampli consens i, fruit d’això, vaig obrir converses amb els grups municipals, 
tant els que estan al Govern com els que estan a l’oposició i vaig plantejar la 
candidatura de la persona que avui votarem que és la de Frederic Prieto. 
 
 Crec que el senyor Frederic Prieto reuneix moltes condicions de les 
que abans comentava, que la seva trajectòria en aquesta ciutat ho admet així, 
i que el posar en marxa -com comentava abans- aquesta nova institució, li 
donarà la força i la credibilitat que “toca” davant d’una persona que tindrà una 
capacitat de direcció autònoma, per tant, no serà un “florero” i tindrà tota la 
capacitat que m’ha demanat per tirar endavant un projecte del que, 
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evidentment -com diu el nostre Reglament- donarà compte al Ple d’aquest 
Ajuntament. 
 
 El treball que hem intentat fer és un treball per aconseguir aquesta 
majoria. Aquesta proposta ve amb el consens dels Grups municipals del PSC-
PM, de CiU, d’EUiA i d’ICV-EPM, i també ve -i ho agraeixo molt- amb el 
consentiment, i també hi ha la renúncia a presentar una candidatura 
alternativa dels grups Municipals del PP i d’ERC-AM. 
 
 Com vaig comentar l’altre dia en la Junta de Portaveus, amb 
aquesta elecció que fem avui d’aquesta proposta per cinc anys, comença 
també un nou període de funcionament. Avui en el Ple estem aprovant noves 
formes organitzatives, noves formes d’entendre la gestió municipal. Algunes 
funcionaran millor i altres pitjor, el que sí que queda clar per part de tots, no 
tan sols del Govern Municipal sinó també de l’oposició és que la intenció és 
millorar la gestió municipal i donar espais més amplis a la ciutadania de 
Cornellà.  
 
 Aquesta seria la proposta de persona que creiem que reuneix totes 
les condicions per ser el primer Síndic Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat, el senyor Frederic Prieto. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, compartim la proposta 
de Frederic Prieto, per estar totalment d’acord que és una de les persones 
idònies per desenvolupar aquesta responsabilitat. La seva trajectòria ens ha 
demostrat el seu talant dialogant, la seva prudència i la seva sensibilitat social 
que coneix i està implicat en millorar la qualitat de vida ciutadana, tant a 
nivell cultural com associatiu i social.  
 
 El temps que va ser Alcalde va saber demostrar que era un Alcalde 
de tots, no només dels seus votants, i la seva equanimitat està demostrada. 
Personalment he d’afegir que quan pensava en una proposta sempre em sortia 
el seu nom. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, celebrem que 
després de tres anys de l’aprovació d’aquest nou Reglament Orgànic 
Municipal, es vegi ara culminat tot el procés per poder tenir un Síndic de 
Greuges Municipal. Un Síndic de Greuges, l’objectiu del qual, ha de ser 
defensar els drets fonamentals i les llibertats públiques del veïns del municipi, 
enfront de les actuacions municipals, d’acord amb principis de legalitat i 
equitat -així es defineix en el Reglament-. 
 
 Des del nostre Grup hem criticat en multitud d’ocasions la manca 
d’eines de participació activa de la ciutadania en el Govern Municipal, més 
enllà dels consells participatius, eines a través de les quals creiem que 
qualsevol persona de Cornellà, amb o sense implicació en el teixit associatiu, 
ha de poder fer arribar propostes, queixes, suggeriments al conjunt de 
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persones i institucions que treballen dia a dia en la gestió de Cornellà. Des del 
nostre punt de vista, la figura del Síndic és una eina molt positiva i útil en 
aquest sentit, creiem que ha de ser un privilegi i un honor poder desenvolupar 
aquest càrrec des del consens, el diàleg, l’obertura de mires, la independència 
partidista, el coneixement del municipi i del funcionament de l’Ajuntament, 
atributs tots ells, dels quals, considerem un ferm representant a la persona 
que se’ns proposa avui. Per aquesta raons el nostre vot és afirmatiu. 
 
 A continuació intervé  el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, sempre hem advocat per la 
defensa i la preservació dels drets i els deures dels ciutadans/es, una postura 
que òbviament és totalment favorable a la creació de la Sindicatura Municipal 
de Greuges de la nostra ciutat.  
 
 Pel que fa a la proposta que debatem en aquest Ple de nomenar 
Síndic Municipal de Greuges al senyor Frederic Prieto, atesa la dedicació i la 
responsable capacitat d’acció -abastament demostrada pel senyor Prieto- 
durant l’exercici de totes les seves responsabilitats polítiques i cíviques, tant 
en el moviment veïnal de l’època franquista, com en tots els àmbits de la 
política municipal i provincial de l’època democràtica, de les quals fem menció 
en base a que són mèrits concrets més que suficients perquè des de CiU 
atorguem el suport al nomenament que ens ocupa. Ens complau, per tant, 
votar sí al nomenant del senyor Frederic Prieto i Caballé com a Síndic 
Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, sempre hem dit -quan 
hem parlat de la Sindicatura de Greuges- que nosaltres hauríem anat més 
ràpid. En tot cas, entenem que les majories en aquest plenari sempre han 
estat les que han estat, per tant, hem d’acceptar que el ritme l’ha marcat 
l’Equip de Govern i ens hem felicitat contínuament dels diferents passos que 
hem anat fent envers d’aconseguir tenir una Sindicatura de Greuges. 
 
 Avui donem un pas més en un exercici que em sembla és, com a 
mínim, de recerca del consens i en molts casos d’aconseguir consensos. Tot el 
procés de construcció de la Sindicatura -de moment- està marcat per cert 
consens o per un consens força ampli i, en aquest cas, avui en aquests 
moment, en el nostre cas és pel damunt del candidat. Vull que quedi bastant 
clar que nosaltres participem de l’idea de la Sindicatura de Greuges i del 
consens que ens ha portat a la construcció d’aquesta Sindicatura, 
independentment de què el candidat sigui en Frederic Prieto. Apostem per la 
Sindicatura perquè creiem que és necessària i perquè creiem que és 
important, tant de bo, féssim aquest exercici de consens en altres coses però 
bé, avui per avui, crec que ens hem de felicitar per això. 
 
 També ens hem de felicitar per què en definitiva donem un pas més 
cap a un Ajuntament de Cornellà més modern i amb una certa actualització 
democràtica -que també creiem que és important-. Serà un ajuntament més 
modern, més proper i més transparent -crec que ja s’han dit forces coses-, 
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perquè, en definitiva, crec que el Síndic de Greuges, el defensor del ciutadà en 
definitiva, serà una peça força important per normalitzar una mica més i 
millor les relacions ciutadans-Ajuntament.  
 
 Lògicament també ens felicitem pel candidat, ja que podríem parlar 
amb coneixement de causa molt i molt bé del candidat, però em sembla que 
els Grups que m’han precedit en la paraula també ho han fet i, segurament, a 
qui menys li correspon explicar la trajectòria del senyor Frederic Prieto és a 
mi. Per tant, simplement el que haig de dir és que cap paraula podria explicar 
millor el que en “Fede” Prieto és per a la ciutat, la seva rigorosa feina, 
provablement és una de les persones que millor coneix Cornellà, crec que és 
una de les persones que millor podria exercir l’encàrrec d’engegar aquesta 
Sindicatura, de fer aquesta feina d’interlocució i de suport a la ciutadania, 
perquè, en definitiva, crec que en “Fede” té un element que sempre l’hem 
reconegut els que hem treballat amb ell, que és que, per damunt de tot, coneix 
Cornellà, però sobretot estima Cornellà i perquè estima Cornellà creiem que 
serà un excel·lent Síndic i tan de bo ho pugui ser uns quants anys. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, en primer lloc, vull 
separar i deixar clar en aquesta intervenció quina és la meva percepció sobre 
la figura del senyor Frederic Prieto i quina és la nostra posició com a Grup.  
 
 De tots és conegut l’estimació i respecte que sento -a l’igual que 
molts ciutadans/es- envers la persona del primer Alcalde de la Democràcia 
d’aquesta ciutat, és evident que no comparteixo la seva ideologia, però admiro 
moltes de les seves qualitats com a persona, qualitats que sens dubte han 
marcat la trajectòria i -com no podia ser de cap altra manera- han impregnat 
les vides i els sentiments de les persones que vivim a Cornellà i que hem 
viscut molts anys. 
 
 Una altra cosa diferent és el que pensem de la forma en què l’Equip 
de Govern està portant la implantació de la Figura del Síndic en la nostra 
ciutat. És públic i notori que qui va sol·licitar vàries vegades la implantació del 
defensor del ciutadà/na a Cornellà no va ser precisament els grups que 
conformen l’Equip de Govern. El Grup del PP en diferents mandats ha 
presentat mocions reclamant la figura del Síndic, i precisament els grups que 
primer han presentat un reglament no consensuat i després els que han 
proposat el nomenament de la persona són aquells que en el seu dia van 
rebutjar les mocions, però, és clar, jo no sabia fins avui que -com ha dit el 
senyor Alcalde- hi havia un temps per a “sí” i un temps per a “no”. 
 
 Per part del Govern no s’ha tingut la sensibilitat de consensuar el 
Reglament que regirà les actuacions del Síndic i avui es proposa per al càrrec 
a una persona que sens dubte té les millors referències, però pel nostre 
entendre li sobra la filiació o tendència política a una opció pública. Estic 
segura que això no impedirà desenvolupar la seva feina amb l’equitat que tots 
esperem, però nosaltres creiem que és impossible pretendre que les persones 
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que hi acudeixin i no siguin de la seva tendència política, no sentin algun recel 
o desconfiança quan els hi hagin de defensar.  
 
 Pensem que la figura del Síndic no ha d’estar relacionada amb cap 
partit polític, per això, i només per això, nosaltres ens abstindrem. Res a dir, -
com ha quedat clar-  de la persona, del senyor Frederic Prieto, però sí 
pensàvem que la persona que exercís el càrrec, ara i els pròxims, ha de ser 
una persona que no tingués cap tendència política pública. És evident que tots 
tenim una tendència, però que no fos coneguda i pública de cara a les 
persones que han de defensar, per tant, nosaltres ens abstindrem. 
 
 Finalment pren novament la paraula el senyor Alcalde, Antonio 
Balmón Arévalo, per manifestar que, voldria apuntar dues coses. Crec que 
ningú li pot demanar a un ciutadà/na que s’abstingui de participar en la vida 
política, cultural o associativa de la seva ciutat. És cert –i això el Reglament ho 
recull- que, en primer lloc, independència partidista de l’Equip de Govern, és 
evident que existeix, és a dir, aquesta decisió més clara no pot ser però, és cert 
que, a més, quan parlàvem al seu moment -i ho recull el Reglament-, el senyor 
Frederic Prieto ja em va comentar que deixaria la militància en el partit polític 
que milita i, a més, renunciaria també a la presidència de l’Avenç -que no 
caldria però bé, en Frederic és com és, una persona equànime, com s’ha 
comentat aquí-. En el moment que aquesta Alcaldia, -perquè és qui nomena- 
faci la resolució, prendrà aquestes decisions respecte a la seva independència. 
Tinc molt clar que serà equànime, que treballarà per Cornellà, que és del que 
es tracta, i és el que intentem fer entre tots. Nosaltres, quan posem en marxa -
com és aquest cas- una nova institució, creiem que s’ha de fer amb les 
màximes garanties possibles, i això és el que hem fet avui i el que estem fent.  
 
 Per imperatiu legal aquesta votació és nominal, però s’entén que per 
part dels Grups Municipals estan a favor menys l’abstenció del Grup 
Municipal del PP, per tant, a l’Acta del Ple sortirà la votació no per Grups 
Municipals sinó de forma nominal.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Sr.    Victor Manuel Alcañiz Losa - Si 
Sra.  Adela Artero Lozano - Si  
Sr.   Nèstor Artís  i Villena - Si 
Sra.  Emilia Briones Matamales - Si 
Sr.   Darío Castro González - Abstenció 
Sr.   Manuel Ceballos Morillo - Si 
Sra.  Elisa Corral Lozano - Si 
Sra.  Mª Isabel Espinosa Fernández - Abstenció 
Sra.  Ana Pilar Fernández Masía - Si 
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Sr.   Sergio Fernández Mesa - Si 
Sr.   Arnau Funes Romero - Si 
Sr.   Jordi García Guitart - Si 
Sra. Rocio García Pérez - Si 
Sra.  Iolanda Llambrich  i  Serrano - Si 
Sr.   Antonio Martínez Flor - Si 
Sra.  Aurora Mendo Sánchez - Si 
Sr.   Francesc Molina i  Núñez  - Si 
Sr.   Jordi Parayre Soguero - Si 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza - Si 
Sr.   José Manuel Parrado Cascajosa - Si  
Sra. Montserrat Pérez Lancho - Si 
Sra.  Joana Piñero Romera - Si 
Sr.   José Miguel de Yzaguirre Morer - Abstenció 
Sr. Antonio Balmón Arévalo - Si 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EPM, per a la 
mobilitat sostenible a Cornellà de Llobregat.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que entenem per mobilitat la suma de desplaçaments que fan 
les persones, motivats per diverses raons, amb diversos mitjans de transport, 
triats segons els recorreguts a fer, les característiques personals, l’edat, el sexe 
i la renda, entre d’altres, i que, per tant, estem parlant de trànsit, de seguretat 
viària, d’accessibilitat, de promoció econòmica, de salut, d’educació, etc, motiu 
pel qual hi ha ja entitats promotores de la millora de la mobilitat que 
comencen a parlar d’ecomobilitat. 
 
 Atès que la Llei 9/2003 de 13 de juny, de la mobilitat, desplega un 
conjunt d’instruments de planificació de la mobilitat aplicables a diferents 
escales geogràfiques i en el marc local els plans de mobilitat urbana. I que és a 
iniciativa dels ajuntaments que cal desenvolupar-los.  
 
 Atès que Cornellà de Llobregat forma part d’un espai de certa 
interdependència pel que fa a la mobilitat, però amb aspectes de mobilitat 
interna i sectorial prou importants com per tenir actuacions pròpies, com 
d’altres municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) ja estan 
desenvolupant. 
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 Donat que, en definitiva, el terme que vulguem utilitzar, tot i ser 
prou significatiu, no és el més rellevant en aquesta problemàtica, sinó que 
l’important és que els pobles i les ciutats han de tenir plans de mobilitat i 
d’accessibilitat (obligatoris en ciutats de més de 50.000 habitants) que 
contemplin la previsió d’espais suficientment amplis, en els carrers i les 
places, per tal de garantir la connectivitat i la qualitat dels itineraris a peu que 
puguin realitzar els seus ciutadans i ciutadanes, amb carrers, per exemple, de 
prioritat invertida o per als vianants, com poden ser el passatge Dolors Almeda 
i els de Salamanca i Lepanto. 
 
 Atès que, quan es planteja un nou projecte urbanístic, o una 
remodelació d’un espai, s’han de tenir en compte tots els elements que tenen a 
veure amb el medi físic, l’espai o territori i el medi humà, la gent i la seva 
diversitat, i que, avui dia, no es pot fer una actuació, per exemple en una 
plaça, des d’un únic punt de vista, històric o de patrimoni, d’eliminació de 
barreres arquitectòniques, de definició d’usos, o el que sigui, sinó que calen 
esforços per conjuminar totes les viarables, per garantir salvaguardar espais 
entranyables i a la vegada fer-los útils i segurs. 
 
 Atès que, d’altra banda, és del tot necessària una nova cultura de 
mobilitat urbana, basada en mitjans de transports alternatius al cotxe i que al 
mateix temps ens permetin redescobrir la ciutat, la seva gent i el seu 
patrimoni cultural, i que el tractament i la resolució del trinomi cotxe-ciutat-
vianant no es pot donar només des d’un vessant. La mobilitat esdevé un eix 
transversal en la política municipal i ha de tenir un tracte integral entre tots 
els eixos ambientals com són els plans estratègics i urbanístics, els de 
mobilitat i accessibilitat, de promoció econòmica i d’ubicació dels polígons 
industrials, de foment de l’ús dels transports públics, de seguretat dels 
vianants i ciclistes, etc. 
 
 Atès que en la sessió ordinària d’aquest Ple el 31 de gener 
d’enguany ja es van aprovar un seguit de mesures per a l’estudi del foment de 
l’ús de la bicicleta, tant a nivell intern com a mitjà de connetivitat 
supramunicipal. 
 
 Per tot això, el Grup municipal d’ICV-EPM proposa a l’Ajuntament 
en Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Encarregar l’elaboració d’un Pla de mobilitat urbana de la 
ciutat de Cornellà de Llobregat buscant el cofinançament d’altres 
administracions superiors si fos el cas. 
 
 Segon.- Donar suport a la creació de la nova línia de RENFE 
rodalies Cornellà-Castelldefels, i traslladar la demanda a RENFE i al Ministeri 
de Foment. 
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 Tercer.- Donar suport a la proposta de convertir l’actual línia C7 en 
circular Cornellà-Rubí (passant per la Universitat Autònoma de Barcelona 
(UAB)) per tal d’assegurar la connectivitat amb el Vallès i la UAB d’una 
manera més ràpida, i traslladar la demanda a RENFE i al Ministeri de Foment. 
 
 Quart.- Demanar a RENFE la reobertura de l’abaixador de Sant 
Ildefons, per tal de donar cobertura a les necessitats d’una població 
potencialment usuària de més de 50.000 habitants provinents dels barris de 
Sant Ildefons, Gavarra-Lindavista, Almeda i polígon industrial Famades. 
 
 Cinquè.- Demanar al Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya (DPTOP), i a l’Autoritat del Transport 
Metropolità (ATM) la perllongació del Trambaix fins a Bellvitge tot passant pel 
barri de Riera i el polígon industrial d’Almeda, i la connexió de la línia 95 
d’autobús amb Metro i Trambaix. 
 
 Sisè.- Demanar al DPTOP i a l’Autoritat del Transport Metropolità 
(ATM) el perllongament del Trambaix fins a Sant Boi de Llobregat. 
 
 Setè.- Demanar a l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM) que 
faci arribar una línia d’autobús que porti al nou hospital comarcal de Sant 
Joan Despí i al de Sant Joan de Déu. 
 
 Vuitè.- Demanar a l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM) 
l’increment de freqüències de pas, sobretot els caps de setmana, tant 
d’autobusos direcció Barcelona com de la línia del Trambaix que està en 
funcionament el dissabte i el diumenge. 
 
 Novè.- Fer arribar els presents acords al Ministeri de Foment, al 
Govern de la Generalitat i a l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM).” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor  Arnau 
Funes Romero, es fa una explicació de la moció, manifestant que, els 
Portaveus tenen una segona Moció que els hi he fet arribar aquests dies amb 
alguna petita modificació però, en tot cas, quan arribi el punt concret ja 
expressaré en veu la proposta de modificació. 
 
 El que nosaltres presentem avui no deixa de ser un recull de 
sensacions, opinions i criteris en relació a la mobilitat de la nostra ciutat. Hi 
ha diferents reflexions que fan referència al concepte de mobilitat, d’allò que 
nosaltres entenem per mobilitat i la llei entén per mobilitat, del que serien 
requisits importants a tenir en compte en referència a la mobilitat de la nostra 
ciutat i del que creiem que hi hauria de ser un tema de certa preocupació 
d’aquest plenari. En definitiva, el que nosaltres volíem era situar un seguit de 
propostes que poguessin millorar o anar en la línia d’una nova cultura de la 
mobilitat urbana -com expliquem en l’exposició de motius-, una mica basada 
en els mitjans alternatius al cotxe, amb l’idea de redescubrir la ciutat a peu de 
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carrer, de treballar l’idea de què la gent valori el seu patrimoni i que la ciutat 
sigui més pensada per a les persones que no per als cotxes que, avui per avui, 
són els dictadors en la majoria de la ciutat, una mica trencar aquesta idea de 
què el cotxe va per davant de la ciutat i del vianant. 
 
 En aquesta línia nosaltres plantegem un seguit d’acords. Sé que són 
molts acords i diversos. Alguns acords són propostes que arrosseguem de 
propostes que ens han fet la Plataforma pel transport públic i algunes són 
propostes que a vegades hem plantejat en diferents espais, tant en els debats 
electorals com en programes electorals com en el sí d’aquest plenari i d’altres 
espais de l’Ajuntament.       
 
 Com podeu veure hi ha vuit acords, però nosaltres afegiríem un 
novè preceptiu que seria informar al Ministeri de Foment, al Govern de la 
Generalitat i l’Autoritat de Transport Metropolità de què aprovaríem aquests 
acords, i la nostra auto esmena, -perquè en aquest cas és una auto esmena-, 
seria incorporar en els punts cinquè, sisè, setè i vuitè, que s’ha de demanar a 
l’Autoritat de Transport Metropolità -a part del Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques-, les diferents actuacions que aquí es referencien.  
 
 En definitiva, el que nosaltres estem plantejant és que, per un 
costat, s’elabori un Pla de Mobilitat urbana -com és preceptiu i en funció de la 
població però entre cometes com expliquem en l’exposició de motius- en funció 
de la interdependència de la mobilitat de Cornellà, i que sigui l’Ajuntament qui 
tiri endavant la possibilitat d’elaborar-ho. Plantegem diferents actuacions en 
relació a Renfe que permetin la connexió amb Castelldefels i la connexió amb 
la Universitat Autònoma, així com la possibilitat de la reobertura de 
l’abaixador de Sant Ildefons, ja que entenem que la població potencial que 
podria beneficiar-se d’aquesta reobertura és força important i és pràcticament 
del 50% o més de la població de la nostra ciutat. 
 
 Després hi ha un seguit d’elements que tenen a veure amb el 
Trambaix, el Metro i l’autobús, que seria la connexió del Trambaix amb 
Bellvitge i Almeda, la possibilitat d’allargar la línia del Trambaix fins a Sant 
Boi, i allargar una línia d’autobús fins l’Hospital de Sant Joan Despí i el de 
Sant Joan de Déu, i demanar l’increment de la freqüència de pas direcció 
Barcelona de la línia del Trambaix. 
 
 En tot cas, són un seguit de propostes que em sembla que són 
assenyades, raonables i no són només nostres, i que tenen a veure amb la 
necessitat de millorar la mobilitat de la nostra ciutat i de visualitzar la 
voluntat d’aquest Ajuntament de què la prioritat és el transport públic per 
damunt del cotxe. 
 
 A continuació intervé el senyor Jordi Parayre Soguero, Regidor-
Delegat de l’Àrea de Polítiques d’Espai Públic, per manifestar que, totes les 
qüestions relacionades amb la mobilitat d’avui en dia tenen una rellevància 
cabdal i és bo que així sigui i, per tant, que es fomenti el debat, tant social 
com polític sobre la mobilitat. Els desplaçaments tant de mercaderies com de 
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persones han anat augmentant amb el pas dels anys i les qüestions 
relacionades amb el medi ambient també tenen la seva importància cada cop 
més, per tant, tota iniciativa en aquest sentit ha de ser ben rebuda. 
 
 Ara bé, el que nosaltres no veiem és ni la necessitat ni l’oportunitat 
d’aprovar aquesta moció, tot i que estaríem d’acord amb bona part de la part 
expositiva de la moció, però en les mesures que proposeu, dir, per una banda, 
que considerem que també seria el que podríem dir com redundant en el sentit 
de què primer estem obligats com a ciutat de més de 50.000 habitants a tirar 
endavant un Pla de Mobilitat Urbana per llei, per una llei del 2003 que es va 
desenvolupar en reglaments del 2006 i demés i, per altra banda, perquè també 
aquest mateix plenari va aprovar en el seu moment el Pla d’Acció Ambiental de 
Cornellà que, entre les moltes mesures que contempla, una d’elles és la 
d’elaborar un Pla de Mobilitat.  
 
 Demaneu que demanem tota una sèrie de mesures que algunes ja 
s’han fet, entre aquestes -per posar uns exemples i no allargar-me molt-, 
parleu de què hi hagi una línia de tramvia entre Cornellà i Bellvitge, i això ja 
s’ha plantejat i és una mesura que s’ha de veure si tira endavant o no, en la 
propera revisió del Pla d’Infrastructures. Demaneu el perllongament del 
tramvia fins a Sant Boi, i bé, jo no sé si ha de ser un tramvia o ha de ser un 
altre mitjà de transport, el que sí tenim clar és que tota millora del transport 
públic entre municipis del Baix Llobregat, és una cosa cada cop més 
necessària i oportuna i, en aquest sentit, també sabeu que s’està treballant 
una possible reforma de la C-245 que afectaria als municipis de Cornellà, Sant 
Boi, Viladecans i Gavà i, evidentment, en aquesta reforma urbanística segur 
que el transport públic ha de tenir prioritat. 
 
 Per altra banda, també hi ha un nivell segurament menor, però 
també sabeu que a principis d’aquest mes es va perllongar una línia ja 
existent, concretament la L77 que anava de l’Aeroport a Sant Boi i que en 
aquests moments arriba fins a Sant Joan Despí passant per Cornellà. Per 
tant, podem dir que hi ha hagut una millora de la mobilitat en el transport 
públic entre Cornellà i Sant Boi. Per altra banda -per exemple- demaneu que 
hi hagin línies d’autobús cap al nou Hospital Comarcal de Sant Joan Despí o 
Sant Joan de Déu. En aquest sentit, dir que la connectivitat amb l’Hospital 
Comarcal de Sant Joan Despí és una cosa que està plantejada, s’ha parlat 
amb l’EMT i, de fet, amb una proposta que estem treballant de millora de la 
xarxa d’autobusos de Cornellà això està sobre la taula i contemplat.  
 
 També podem anunciar que abans d’aquest estiu -crec que cap a 
mitjans de maig- la línia 68 canviarà el seu recorregut de tal forma que anirà 
precisament per Esplugues, Hospital de Sant Joan de Déu, Pedralbes, Sarrià i 
baixaria fins el carrer Calvet. La línia 68 fa un recorregut pràcticament idèntic 
a la del 67. La del 67 es mantindria com està i aquesta 68 donaria un servei 
de connexió amb la part alta de Barcelona. 
 
 Tu mateix ho has comentat i ho poseu a la Moció, demanar la 
reobertura de l’abaixador de Sant Ildefons, aquí discreparíem ja que entenem 
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que és un abaixador que es va tancar fa uns deu anys i es va tancar a 
iniciativa lògicament de Renfe per la baixa ocupació, pels pocs viatgers que 
agafava el tren en aquesta estació i perquè no tenir aquesta aturada suposa 
una major freqüència dels trens, i això avui en dia també és important, que és 
el temps que s’utilitza entre origen i destinació quan s’agafa el transport 
públic. Creiem que aquell edifici pot tenir un altre ús social més interessant i, 
en aquest sentit, fora bo -per exemple- que alguna entitat de la ciutat pogués 
fer ús d’aquest edifici.    
 
 Entenc que els plans mai han de ser una finalitat en sí mateixos. 
Els plans han de ser un instrument útil i, per tant, també han de tirar 
endavant quan saps que després s’aplicaran, perquè la veritat és que els 
calaixos de les administracions estan plens de plans que no s’han tirat cap 
endavant, perquè es desactualitzen i demés. 
 
 Crec que aquí hi ha tota una qüestió relacionada amb la mobilitat 
metropolitana, que també ha de condicionar un futur Pla en la mobilitat de la 
ciutat. No som cap illa, estem absolutament interconnectats amb l’entorn. Hi 
ha coses que actualment encara estan per decidir-se. Us he comentat la C-
245, segur que l’entrada que pugui haver-hi per aquesta carretera tant 
important, el com es configuri, segur que ha d’afectar a la mobilitat interna de 
la ciutat o, per exemple, tot l’estudi que s’està fent de la implantació del bicing 
als municipis de l’Àrea Metropolitana, doncs si això que està en fase d’estudi 
realment s’aprova i tira endavant segur que és un element a tenir en compte a 
l’hora de definir un Pla de Mobilitat. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, estic d’acord 
amb l’esperit de la Moció perquè tots estem a favor d’una millor mobilitat, a 
més, jo que soc vianant, soc una defensora del transport públic. 
 
 Ara bé, penso en tot el que ha explicat Jordi Parayre, en tot el que 
hi ha planificat o que ja estan en funcionament moltes de les propostes que es 
fan i algunes altres que m’agradaria poder debatre, si el tramvia ha d’anar cap 
a Sant Boi, són temes que m’agradaria més que aprovar-los així, poder fer un 
debat per veure quin és el millor transport.  
 
 Hi ha una cosa que sí que em preocupa –coincideixo amb ells- i és 
que mentre s’estan estudiant solucions més definitives pel que fa a l’arribada 
del trambaix  a Almeda, l’autobús s’hauria de millorar ja que té un llarg 
recorregut i triga molt un de l’altre, i ho dic perquè quan la gent ha d’anar a 
l’Auditori es queixen de tot el transport, per tant, penso que d’alguna forma 
també s’hauria de millorar.  
 
 Pel que fa a l’abaixador de Sant Ildefons, també podria ser un 
recurs per a la zona industrial d’Almeda, però s’hauria de veure l’accés abans 
de pensar posar-ho en pràctica, perquè les escales són complicades per pujar-
les, per tant, l’accessibilitat a l’estació també s’hauria de preveure i fer un pla. 
Per això voto en contra de la moció.  
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 Acte seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, votarem a favor de la 
moció.  
 
 Estic d’acord, no obstant, amb alguns dels comentaris que ha fet el 
Regidor, i també amb els que ha fet la Regidora d’EUiA. El que sí haig de dir és 
que jo no parlaria de redundància i de manca d’oportunitat de la moció, quan 
es reconeix que hi ha l’obligació de fer-ho com a ciutat de més de 50.000 
habitants, des d’una Llei que existeix des del 13 de juny del 2003, estem al 
2008, jo no parlaria de redundància, potser d’incompliment, encara que 
s’estiguin duent a terme actuacions, les quals reconec.  
 
 També destacaria la necessitat de la reobertura de l’abaixador de 
Sant Ildefons, ja que les circumstàncies són unes altres, perquè s’està fent 
tasca des del propi Ajuntament amb nous habitatges, amb noves 
planificacions, amb una nova tipologia d’habitants al barri que poden ser 
potencials usuaris d’aquest abaixador, sempre i quan es posin les condicions, 
ja que les condicions d’accessibilitat, no només no són bones en aquest 
abaixador, sinó que tampoc són bones en l’estació de Cornellà, ja que les 
persones amb una mobilitat reduïda veuen mancada la possibilitat d’accedir a 
tot el servei de rodalies, no només a Cornellà sinó malauradament gairebé a 
tot Catalunya, tal i com funciona Renfe en aquests moments, però bé, aquests 
són uns altres temes que cal destacar-los. 
 
 Per altra banda, també destacar la necessitat -creiem des del nostre 
Grup Municipal- d’instar al Govern de Catalunya a accelerar la redacció d’un 
projecte constructiu de la línia Cornellà-Castelldefels. Esquerra ha reivindicat 
històricament el que podria ser la línia 12 del tren metropolità. El primer cop 
que ho vam fer gairebé va provocar hilaritat en alguns sectors, i ara ens consta 
que és una reivindicació compartida per més d’un grup polític, en vista la 
manca de connexió en transport públic que existeix en alguns municipis de la 
comarca.      
  
 A continuació pren la paraula el senyor Francesc Molina Núñez, 
Regidor-Delegat de Medi Ambient i Sostenibilitat, per manifestar que, davant 
d’aquesta moció, una vegada feta l’exposició del senyor Jordi Parayre, que, si 
bé estava feta en nom del Grup Socialista, hem de dir que és la veu del que 
hem parlat com a Govern, perquè, a més a més, els plantejaments que es fan 
són plantejaments que el Govern, no d’ara, sinó en alguns casos amb 
anterioritat i fins i tot amb la participació de grups que en aquest moment no 
formen part del Govern sinó que estan a l’oposició,  ja s’havien plantejat. Per 
tant, hi havia el seu coneixement, per exemple això del Trambaix, recordo 
concretament que quan es va fer el Pla d’Habitatge 2004-2008 es va parlar de 
tot el tema de Ribera-Salines, en aquell moment es va plantejar el tema del 
trambaix com una de les línies de connexió i fins i tot es va parlar –es un tema 
que s’haurà d’estudiar si és efectiu o no- fer una estació de carrilet que fos un 
intercanviador per facilitar la connexió amb Sant Boi en aquesta part del barri, 
a la resta de la ciutat i a Barcelona.  
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 Més que en aquests aspectes de contingut, jo entraria en la qüestió 
de la moció com a element que s’ha d’utilitzar en un moment determinat. Em 
sembla bé que es presenti aquesta i les que siguin, però crec que una moció 
ha de ser un element de propostes que han de ser de fons i no jugant a la 
política d’aparador. I m’explico, una moció com aquesta presentada amb el 
coneixement que tenim tots els que estem tant al Govern com a l’oposició dels 
plantejaments, a més a més, de les propostes que es fan que algunes estan en 
marxa, és com dir: “poso en safata una moció perquè em diguin que no” i 
utilitzar-la després per dir: “és que l’Ajuntament, el Govern, no sé què, no sé 
quant”. Crec que això és un error estratègic, però cadascú amb les seves 
estratègies ha d’actuar com consideri millor. Per tant -com deia- penso que les 
mocions han de tenir com a element de proposta, propostes que realment 
siguin noves, que puguin servir per millorar el conjunt de l’acció de Govern. 
 
 Després i referent al tema concret del Pla Director de Mobilitat de la 
ciutat, està clar -com ha dit abans el Tinent d’Alcalde d’Espai Públic- que en el 
seu moment es va aprovar en el Pla d’Acció Ambiental i no va ser una qüestió 
que van aprovar uns grups sí i altres no, que, a més a més, va ser un Pla que 
va conduir molt bé en el seu moment l’anterior responsable política d’aquest 
Àrea i que, a més, coincideix que és del mateix Grup que ha fet en aquest 
moment la proposta. 
 
 Crec que a vegades el que volem és una mica allò que es diu 
“marejar la perdiu”, que anem en aquesta línia, que si parlem del Baix 
Llobregat, escolta! a l’última legislatura que CiU va ser al Govern de la 
Generalitat es va plantejar la línia 12 del Baix Llobregat. Hi havia qui estava 
més en desacord o qui estava més d’acord. El fet real és que si allò no 
s’hagués retirat en el seu moment ara estaríem una miqueta més a prop de 
Castelldefels, i ara, en aquest moment encara estem fent el plantejament de 
què passarà. Quan parlem de Renfe hem de tenir en compta -encara que 
s’escapa com molts aspectes que es plantegen aquí de la política estrictament 
municipal- que entrem en aquella qüestió de què el que ens interessa 
bàsicament és que es faci el traspàs per veure realment quines són les 
necessitats, quines són les línies d’ampliació, si hem de convertir-la en 
algunes zones, com en el metro del Baix Llobregat que van començar a fer en 
el seu moment amb el Ferrocarril de la Generalitat i que ara, en aquest 
moment, és més metro del Baix Llobregat que mai, etc.  
 
 Crec que elements que s’han plantejat aquí, tots sabíem o tots 
sabem que, d’una forma o d’una altra, estan en marxa, i que temes com 
l’abaixador de Sant Ildefons, el motiu pel qual es va treure, ja està justificat i 
potser quan es faci el Pla de Mobilitat es dedueix i s’arriba a la conclusió que 
pot ser una eina interessant per millorar la mobilitat. Doncs bé, parlem-ne en 
aquell moment, però ara és –com he dit abans- fer una política a través de la 
moció d’aparador, posar en safata una postura com a Grup Municipal i com a 
Govern que estava cantada i que realment no crec que sigui beneficiós per a 
ningú. El nostre vot, crec que ha quedat molt manifestat, és en contra. 
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 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, estem a favor 
d’aquesta Moció per moltes coses. Primer, perquè van temes que el PP portava 
en el programa i, per tant, no seria coherent no donar el vot afirmatiu perquè 
ho presenta ICV-EPM, nosaltres no tenim aquest costum. 
 
 Penso que els Grups de l’oposició estan per fer propostes i totes les 
propostes que siguin en benefici de la ciutadania són respectables. Penso que 
també, potser, sigui una utopia pensar que el Govern està per donar suport a 
aquelles iniciatives que redunden en benefici dels ciutadans als quals està 
governant. Per tant, crec que no és una política d’aparador presentar 
propostes i sí em sembla una política de conveniència donar suport a coses 
que no hi anaven al programa del partit que li dóna suport, això sí que em 
sembla política d’agraïment i de conveniència. 
 
 Hi ha vàries coses que també comparteixo com han dit els anteriors 
portaveus. L’exposició que ha fet el Regidor, que és cert que se’ns ha explicat 
que està en projecte, però són coses que estan en projecte. Comparteixo també 
el tema del Pla de Mobilitat i Accessibilitat, no només de mobilitat, que ja hi 
hauria d’estar, no en projecte sinó acabat, perquè és un incompliment de la 
Llei i no s’hauria de fer des d’un ajuntament, per tant, hauria d’estar fet.  
 
 Quant a les altres que estan en projecte, doncs molt bé, però què 
vol dir en projecte?. No crec que estigués de més que aquestes propostes 
arribessin des d’aquí amb el suport de l’Ajuntament als llocs adequats, tot i 
que haig de dir que els partits que els han de donar l’últim suport o fer-ho són 
els partits que estan governant conjunts, són els mateixos partits que estan 
presents a la Generalitat, està el tripartit. Per tant, hauria de ser molt fàcil 
presentar la moció teva i que aquí s’aprovés i en el govern de l’Estat, governat 
pel Partit Socialista. Ja veurem, de moment va a governar i crec també que, 
sinó ja us encarregareu vosaltres de donar-li el suport si ho necessiten. 
Recordo que quan governava el PP sí era factible obrir l’andana que estem 
sol·licitant ara, aleshores sí era factible, sí hi havia gent i sí se li donava el 
suport i sí demanar-ho a Renfe, per tant, a vegades, hi ha incoherències que 
no s’entenen. Crec que ja està bé. Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, 
Antonio Balmón Arévalo, per dir-li que, té raó. 
 
 A continuació intervé novament el Portaveu del Grup Municipal 
d'ICV-EPM, senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, cadascú 
presenta les mocions en el moment que oportunament creu que correspon, per 
tant, no oblidem que les mocions no deixen de ser un exercici de reflexió, de 
debat i també és un exercici de control i, per tant, és un exercici on nosaltres 
sotmetem a aquest plenari, -en aquest cas nosaltres que hem tirat endavant 
aquesta Moció- per tal d’escoltar les opinions i les propostes de la resta de 
grups, que és el que hem fet i el que cadascú ha fet. Aquí ha quedat molt clara 
l’opinió de tothom, tothom ha fet la seva exposició de motius, alguns de 
vosaltres heu donat arguments raonables, qüestionables i discutibles però, en 
qualsevol cas, raonables de per què no votareu a favor de la moció, altres heu 
fet altres exercicis que no em correspon a mi valorar. En definitiva, el que 
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nosaltres volem amb la moció és que ens posem les piles, que ens posem a 
treballar, que els  regidors de Via Pública i de Medi Ambient s’hi posin, que en 
la mesura de les seves possibilitats, el conjunt del plenari faci un exercici per 
intentar tirar endavant un seguit de qüestions que, si realment hi ha voluntat 
d’acord, l’exercici és fàcil.  
 
 Quan hem presentat mocions que consideràveu que eren temes 
importants per a la ciutat i que la nostra exposició d’acord no corresponia, 
directament ens heu fet una transaccional  i ho heu resolt, per tant, si hi ha 
voluntat i coincidència, val la pena que feu un exercici de transacció i de 
continuar en la línia del que aquí plantegem. Segurament hi ha propostes que 
poden ser millorables, que es poden matisar i entendre-les d’una altra manera 
però, en tot cas, em sembla que hi ha coses que avui per avui s’han de fer.  
 
 No entenc per què Badalona -una ciutat de 219.000 habitants 
connectada per totes les rondes igual que Cornellà- ha de tenir Pla de 
Mobilitat i Cornellà no, segurament, d’entrada és un tema de discussió, doncs 
home! així li va a alguns i així li va a alguns altres, en tot cas, cadascú creu el 
que correspon, i si Badalona decideix que ha de complir la Llei i genera un Pla 
de Mobilitat, per què no ho podria fer Cornellà. En la nostra moció, amb el to 
més neutre i més obert possible ja es planteja que hi ha elements de suport 
perquè es pugui generar el Pla de Mobilitat i, per tant, que es pugui discutir.  
 
 Res més, només insistir que nosaltres no teníem cap altra voluntat 
que generar debat, no tenim cap voluntat de sortir dient que l’Alcalde no vol 
tenir un abaixador a Sant Ildefons. Crec que aquesta vegada, aquest Portaveu, 
ha fet un exercici, com a mínim, d’enviar a tots els Portaveus la moció, de 
plantejar-vos que si hi havia algun suggeriment que ho féssiu, que si 
consideràveu que s’havien de fer modificacions i  que hi havien punts que no 
eren assumibles,  lògicament es podien haver tret i, per tant, avui podríem 
intentar fer un plantejament que crec que agrairia la ciutat, que és plantejar a 
les diferents administracions responsables la possibilitat de millorar la 
mobilitat de la ciutat. En qualsevol cas, jo tinc dos regidors, vosaltres sou 
setze, més tres, decidiu en funció d’aquesta realitat, però, també us avanço 
que és un tema important i que durant la legislatura ho anirem situant en els 
espais que puguem. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Jordi Parayre Soguero, Regidor-
Delegat de l’Àrea de Polítiques d’Espai Públic, per manifestar que, això de què 
ens posem a treballar, doncs bé, ja fa temps que tots plegats estem treballant i 
-com veus- part de les mesures que heu plantejat, en la meva resposta ja t’he 
dit que precisament s’estan tirant endavant amb els interlocutors i amb les 
institucions que tenen la decisió. Per tant, ja t’he dit que coincidim en moltes 
de les mesures que apuntes, l’únic és que no creiem que sigui tema de moció 
precisament per això perquè no aportaríem res de nou. I per últim dir que hi 
hagi Pla o no hi hagi Pla, el que sí que estem tots d’acord és que en qualsevol 
projecte urbanístic les qüestions de la mobilitat cada cop han d’estar més 
presents i de la mobilitat sostenible, i per consegüent que a les noves 
remodelacions urbanístiques que pugui haver-hi en la ciutat això ha de ser 
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important i sempre donant prioritat al vianant i, per altra banda, que també 
s’estan fent coses parcials, per exemple, s’està treballant un Pla de Mobilitat 
del polígon industrial perquè sí que segurament és la part de la ciutat on és 
més complicat i on hi ha menys servei de transport públic, i conscients d’això, 
juntament amb l’ATM, l’EMT, representants sindicals, el Departament de 
Política Territorial i Obres Públiques, representants d’empresaris i demés 
estem treballant sobre això. 
 
 Finalment pren la paraula senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que, amb les mocions passa una cosa, i és que, si es presenten 
alternatives, és que es presenten alternatives, si es voten en contra, és que es 
voten en contra. Hi ha vegades que pots votar en contra perquè no estàs 
d’acord amb el que es posa i altres vegades es vota en contra perquè ja s’està 
fent, per tant, el Govern el que no farà és estar donant suport i avalant una 
cosa que ja s’està fent. S’hauria de preguntar abans i dir, escoltin, vostès què 
fan?. Doncs miri, no fem mocions. I jo soc d’aquells que no estic d’acord amb 
aquests plans directors, amb tot això que omplim els prestatges i diem a la 
ciutadania, mira, escolta, allò que m’estàs dient ja ho tinc aquí en aquest 
prestatge, mira que bonic queda. Personalment ho he escrit, el 31 de 
desembre va aparèixer un article a la premsa escrit per mi, parlant sobre 
aquest tema. Estic en contra. Estic a favor de prendre accions, sabem què 
volem, sabem què s’ha de fer, doncs, potser moltes vegades s’ha d’escriure 
menys perquè alguns escriuen per justificar-se, res més, i els prestatges estan 
plens de Plans directors.  
 
 Per cert, això ho aprovarem el 14 d’abril i sense això és difícil que la 
ciutat de Cornellà tingui un pla director, aquest és el Pla Director de Mobilitat 
de la Regió Metropolitana. És absurd que una ciutat com la nostra que està 
immergida en una altra realitat, vulgui escriure 95 mesures que les podem 
comentar ara, no sé quina d’elles serà molt pràctica, però bé!, tenim un Pla 
Director i ho podríem agafar i incorporar a allò que serà el Pla Director que no 
pot ser municipal. La nostra mobilitat està inter relacionada amb molts 
municipis i amb moltes realitats i, per tant, el que no es pot dir és que, escolti, 
vostè és un municipi que està aïllat en una muntanya, i faci un Pla director 
per veure com funciona la mobilitat, això funciona d’una altra forma, i també 
és cert, -i ho he dit moltes vegades- que sempre hi ha temps per pagar diners 
a gabinets tècnics perquè ens diguin el que nosaltres els hi diem que han de 
posar als papers, per tant, no tinc cap pressa en aquest tema. 
 
 Respecte als altres temes, home!. Que ens posem les piles!, em 
sembla que arribeu tard -com passa últimament amb rodalies-. Al mes de 
setembre de l’any passat, aquest Alcalde, en nom d’altres alcaldes, es va 
asseure amb la Direcció General i amb el Secretari de Mobilitat per a tancar 
un tema que és el tema de rodalies –va sortir a la premsa- és a dir, la nova 
línia que hi haurà entre Cornellà i Castelldefels es va tancar en el mes de 
setembre i en aquests moments ja s’està treballant en un projecte bàsic, 
perquè hi ha un acord amb la Comissió de Ministres de l’Estat on es 
transferiran les inversions que seran per a rodalies de creació de noves vies de 
tren, per tant, això s’està fent, i no aprovarem una cosa que ja estem fent, que 
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estan fent les administracions a qui li toca i que nosaltres, evidentment, fem el 
seu seguiment. 
 
 A l’igual que hi va haver cinc alcaldes que en les eleccions vam dir 
que si guanyaven presentaríem un Pla de transformació de la C-245, doncs bé, 
aqueix Pla avui ja s’està redactant, per tant, hem tardat poc temps des que 
van passar les municipals. Com el tema de tramvia, el tema del tramvia és la 
broma aquesta dels plans directors, és cert, està en allò que s’anomena el PDI, 
i tothom, com ho diu el PDI, lloat sigui Cèsar! i ja està. Bé, insistim, alguna 
vegada hem discrepat amb alguns que volien presentar mocions en què es 
digués que havíem de perllongar entre la Diagonal i el Besòs,  jo sempre he dit 
que em manifestava en contra perquè prefereixo perllongar entre Cornellà i 
Bellvitge, perquè si perllongues per un altre costat, inversions per a tot no hi 
ha en aquests moments i jo soc dels que he defensat que d’alguna forma –i ara 
estem insistint en la revisió del PDI- s’ha de traslladar cap a la nostra zona, 
cap al nostre sector el creixement del tramvia per la zona des de Cornellà a 
Bellvitge. És complicat, no ens hem d’enganyar, que en aquests moments els 
recursos econòmics que tenen uns i altres, són complicats. 
 
 Hem de dir que allò de Sant Joan Despí ja està previst, quan s’acabi 
l’Hospital Comarcal es farà i allò de Sant Joan de Déu també està previst –com 
ha comentat Jordi Parayre-, per tant, la voluntat no és en contra de la moció, 
perquè podíem haver presentat la moció alternativa i se’ns hagués criticat per 
què presentem una moció alternativa. La voluntat és dir que tot això ja ho 
estem fent, provablement hi ha algunes coses de les quals val la pena tenir 
coneixement, per exemple, quan parlem de l’autobús intern, valdria la pena 
que tothom sabés que té un dèficit entre 700.000 i 900.000 euros a l’any, 
compte!, i ara estem plantejant una redimensió de totes aquestes línies, 
perquè més que un autobús, sembla un bus turístic, jo li dic el bus turístic de 
Cornellà. Sempre dic a gent de Cornellà que si vol passejar-se per la ciutat i té 
temps, agafi el 95 i cap problema, que és una cultura d’assossec encantadora, 
i que pot anar baixant-se i després té temps per tornar a pujar, o sigui, que li 
donem un bon ús turístic. 
 
 Això és el que hi ha i, a més, hi ha noves realitats, per exemple, s’ha 
aconseguit amb la freqüència del metro dels Ferrocarrils Catalans, que aborda 
tota una zona industrial, que per a nosaltres és preocupant, com poder 
millorar la mobilitat de tota aqueixa gent que està venint, sense anar més 
lluny a la zona de WTC, i això obligarà també a mirar altres alternatives. 
Personalment crec que l’autobús no ho és, perquè l’autobús necessita 
freqüència i tots sabem que la freqüència de l’autobús lamentablement és molt 
costosa, és molt gravosa, per tant, l’única freqüència que hem aconseguit i que 
hem incorporat és la dels Ferrocarrils Catalans i, per això, en la projecció que 
tenim del barri Ribera-Salines, hi tenim prevista una nova parada i estem en 
aquests moments treballant amb la Direcció General per aconseguir quadrar 
en els seus projectes de futur, no tan sols el cobriment de la trinxera sinó 
també la creació d’una tercer estació en la ciutat, quan es posi en marxa tota 
aquella zona en desenvolupament. Crec que coincidim, però ja ens hem posat 
les piles i això s’ha de ressaltar i tots estem treballant. 
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 Per acabar amb el tema dels plans, no m’obsessiona tenir 
documents que acabaran en boniques prestatgeries, m’obsessionen coses 
concretes, i com que m’obsessionen coses concretes, passades les vacances al 
mes de setembre, començarem a posar-nos les piles sobre allò que considerem 
important, fonamental i estratègic per a la mobilitat d’aquest ciutat, tenint en 
compte que nosaltres som una de les ciutats que, quan parles amb altres 
ciutats, la nostra pluralitat de transport públic no té parangó, aleshores, quan 
parles amb altres municipis, per exemple, Sant Boi o Sant Joan Despí, és clar! 
aturat!, perquè nosaltres encara estem a la tercera divisió i, és lògic, tenint en 
compte que tots aquests municipis, els seus ciutadans, també paguen a 
l’Entitat Metropolitana del Transport. 
 
 Encara queda per resoldre una cosa més important que tot el que 
estem parlant, -encara que en aquests moments s’està discutint un document 
que parla d’això- el problema del finançament del transport públic, i hi ha 
d’haver una llei que s’aprovi en el Parlament sobre mobilitat i que incorpori 
allò que hem parlat moltes vegades, perquè en el Parlament és molt fàcil, 
s’asseuen i aixequen la mà i el treball ja s’ha acabat i t’obliguen, et donen 
obligacions econòmiques que els ajuntaments després ni ho podem assumir, i 
-torno a repetir- per molt que escriguem aquest Pla director nosaltres no tenim 
recursos després per dur-los a terme, per tant, defraudaríem una mica a la 
gent.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio Fernández Mesa, Jordi 
García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo 
Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat 
Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
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Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 
 
  
 2.- Precs i preguntes 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d'ICV-EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que té dues 
preguntes.  
 
 La primera és demanar a l’Equip de Govern si ha elaborat un PAM o 
té voluntat de fer alguna cosa similar i si té voluntat d’explicar-ho a la resta de 
Grups. 
 
 Intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per contestar 
que, no tenim cap PAM ni farem cap PAM. 
 
 Reprèn  la seva intervenció el senyor Arnau Funes, per manifestar 
que, voldríem saber com ha anat el procés d’ubicació dels prefabricats del 
futur CEIP Cornellà, perquè la informació que se’ns va donar a la Comissió 
Informativa de la possible ubicació d’aquests prefabricats, no coincideix amb 
la que s’ha donat als pares que estan preinscrivint als nens al futur CEIP 
Cornellà. Només voldríem tenir la informació de com està previst fer la 
ubicació dels prefabricats i quines mesures es pensen adoptar. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, contestaran per escrit a la pregunta, però vol 
avançar que la decisió final l’han pres els  mateixos pares, fruit de la 
participació ciutadana  que tant us agrada. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, porto dues 
preguntes, les quals són per a la senyora Enriqueta Pardo Lanuza, Regidora 
Delegada de l’Àrea d’Acció Social i Salut Pública. 
 
 La primera i la més senzilla és què passa amb el Consell de la Gent 
Gran que no es convoca o també pot ser que no he rebut la convocatòria, però 
ho vull saber perquè des de la primera vegada que es va iniciar no he tornat a 
rebre cap notificació. 
 
 La segona pregunta és una mica més llarga, i és que al mes de 
febrer –suposo que sota els influxos que produeix la “pesca” de vots-, en la 
revista Cornellà Informa, vostè, com a portaveu d’EUiA, va subscriure un 
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article d’opinió –certament per a mi temerari-. En el referit article, no només 
es fa apologia de l’avortament lliure i indiscriminat, sinó que, a més, vostè fa 
unes reflexions i afirmacions que posen al descobert quin és el seu tarannà, 
no sols envers el respecte pels valors i creences dels altres, sinó per les pròpies 
lleis en vigència i per a les accions de la justícia.  
 
 En aquest article –com és normal-, no només es critica als sectors 
conservadors i a l’església, es qüestiona el dret dels professionals a l’objecció 
de consciència, en altre temps tan esgrimit i enarborat per l’esquerra.  
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, les preguntes són concretes i sobre temes que 
afecten a les competències municipals.  
 
 Sí és clar, diu la senyora Espinosa. El senyor Alcalde reprèn la 
paraula  per indicar a la senyora Espinosa que si és només una reflexió que es 
fa llavors, aquí no hi ha pregunta.  
 
 La senyora Espinosa diu que dóna l’explicació del per què faig 
aquestes reflexions, no és sobre la persona de la senyora Mª José Pardo, sinó 
sobre el seu càrrec. Deia que, a més, fa unes afirmacions sobre les accions 
penals portades a terme contra clíniques i metges avortistes, -com he dit 
abans temeràries- i dic temeràries i imprudents per no usar unes paraules 
més dures, per què frivolitza amb una cosa que, dia a dia, i davant les 
filtracions per la premsa del sumari, moltes persones ens horroritzem per les 
pràctiques terribles del que vostè anomenaria “fetus” i jo dic “personetes” de 
sis o set meses. Si les opinions d’aquest article no vinguessin d’algú que està 
dirigint, ja que és la Cap o Regidora d’un Àrea molt  important. Intervé 
novament el senyor Alcalde per demanar-li que faci una pregunta en concret.  
 
 La senyora Espinosa diu que la pregunta concreta és, si des de 
l’Àrea que porta, es promou, es paga o se subvenciona amb fons públics 
avortaments o interrupcions d’embaràs. Aquesta és la meva pregunta i si s’ha 
fet, volem saber quants, com i on. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, contestarem per escrit a les dues preguntes. De totes formes, 
crec bastant desproporcionada aquesta pregunta. Ho he tolerat però és 
quelcom més, es podria qualificar d’una altra forma, però bé.  
      
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint hores i trenta-cinc minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


